
اطلاعیـه استخـدام
یک شرکت فولاد سازی در محدوده شهرستان مبارکه در نظر دارد از میان داوطلبین واجد 

شرایط، بانک اطلاعات استخدامی خود را تکمیل نماید. 
* علاقمندان می توانند جهت کسب اطلاعات تکمیلی و ثبت نام به سایت این شرکت به نشانی 

مهلت ثبت نام: www.sfae.ir1400/10/30 مراجعه نمایند. 

فراخوان مناقصه عمومی همزمان
 با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای 

12
37

82
9 :

سه
شنا

 شرکت عمران شهر جدید فولادشهر

شرکت عمران شهر جدید فولادشهر در نظر دارد؛ مناقصه زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/09/18 می باشد.

نوع تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: 1- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه هاي صادره از سوي موسسات اعتباري غیر بانکي 
که داراي مجوز فعالیت از سوي بانک مرکزي جمهوري اسلامي ایران هستند، در وجه شرکت عمران شهر جدید فولادشهر دارای 
حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه ماه 2- فیش واریزی به حساب شماره 4001119506377117 بانک مرکزی بنام تمرکز 

وجوه سپرده شرکت عمران شهر جدید فولادشهر )وجه نقد یا هر گونه چک   به عنوان سپرده قابل قبول نمی باشد(.

ف
مبلغ برآورد موضوع مناقصهشماره و تاریخ مناقصهردی

)ریال(

مبلغ تضمین 
شرکت در فرآیند 
ارجاع کار )ریال(

گواهینامه 
نحوه پرداختصلاحیت

1

تجدید مناقصه 
1400/10226/ص 
مورخ 1400/9/16 
شماره مناقصه 
در  سامانه ستاد 

2000001335000053

تهیه مصالح و اجرای 
ساختمان اداری 
و تکمیل آشیانه 

آتشنشانی واقع در 
محله ایثار یک شهر 

جدید فولادشهر 
به استناد مصوبات 

هشتصد و نود و 
پنجمین جلسه 

هیئت مدیره شرکت 
عمران  شهر جدید 

فولادشهر

 68.229.076.872
ریال  بر اساس 
فهرست بهای 

ابنیه و تأسیسات 
مکانیکی 

وتأسیسات برقی 
سال 1400 

 3.411.453.844
ریال

داشتن 
حداقل 
پایه پنج 

در گرایش  
ساختمان 
و ابنیه از 

سازمان برنامه 
و بودجه 
) سازمان 
مدیریت و 

برنامه ریزی 
سابق(

پرداخت حداقل 
شصت درصد از 

مبالغ ناخالص صورت 
وضعیت های تأیید 
شده از طریق تهاتر 
با اراضی یا واحدهای 

موجود با کاربری 
مختلف در شهر 

جدید فولادشهر به 
قیمت کارشناسي 

روز و پرداخت مابقی 
به صورت نقدی 
صورت می گیرد.

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: از روز پنجشنبه مورخ 1400/09/18 تا روز سه شنبه مورخ 1400/09/23 .
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 14:30 روز سه شنبه مورخ 1400/10/07 .

- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 صبح روز چهارشنبه مورخ 1400/10/08 .
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها: 

فولادشهر، بلوار ولي عصر، میدان ولي عصر، کد پستي 8491751740، صندوق پستي84915-167
تلفن 5-03152630161 دور نویس: 03152624181

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 دفتر ثبت نام 88969737و 
85193768

  https://fooladshahr.ntdc.ir : مراجعه به وب سایت شرکت عمران شهر جدید فولادشهر به آدرس -

نوبت اول

شناسه: 1237813

آگهـی ابلاغ
خانم زینب علیرضایــی زاد فرزندعبدالرضا به شــماره ملی 
1289078785 جمعی آموزش و پرورش ناحیه 2 اصفهان که به 
استناد رای شماره 1400/63 هیئت رسیدگی به تخلفات اداری 
کارمندان آموزش و پرورش به بازخرید خدمت محکوم شده اید مقتضی است 
از تاریخ انتشار این آگهی حداکثر ظرف یک ماه جهت دریافت رای مذکور به 
آموزش و پرورش ناحیه 2 اصفهان مراجعه نمایید در غیر این صورت مطابق 

مقررات اقدام خواهد شد.
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 3000 تومان پنج شنبه| 18 آذر 1400| 9  دسامبر  2021 |  4 جمادی الاول  1443 | سال دوم| شماره 940|  صفحه اول

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 

برگشت محصولات غذایی تولید 
شــده در ایران از کشورهای دیگر 
هزاران ســؤال و مــوج نگرانی را 
در ما ایجاد می کند کــه چرا این 
محصولات برگشــت می خورند و 
از نظر بقیه کشــورها مواد غذایی 
ما غیر قابل خوراکی هســتند اما 
ما برای خرید همــان محصولات 
باید تمام حقوق خــود را بدهیم 
و درآخر باز هــم نتوانیم مایحتاج 
اصلی زندگیمان را فراهم کنیم؟ 
ســم موجود در ایــن محصولات 
چقدر اســت و تا چه میــزان بر 
ســامتی ما تأثیر می گــذارد؟ و 
عاقبت فرزندانمان چه می شود با 
انباشته ای از سموم شیمیایی که 
هر روز از روی خیر خواهی به آن ها 

می خورانیم؟!
امروزه برای تأمین امنیت غذایی 
و افزایــش تولیدات کشــاورزی 
تمامی کشورهای جهان ناچارند 
از سموم شــیمیایی بهره ببرند و 
حتی پیشــرفته ترین کشورهای 
جهان نیز نمی توانند ادعا داشــته 

باشند که از....
2 ادامه در صفحه 
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نقدی بر استفاده بیش از 
حد سموم شیمیایی

 افزایش 
جمعیت یا 

سربارجامعه؟!
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مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان خبر داد:

برگزاری نمایشگاه کتاب با رنگ و بویی دیگر 
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  سفیر پرتغال در ایران؛

مذاکرات وین را خوش بینانه دنبال می کنیم

رنا
ع:ای

منب
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مدیر آبفای لنجان از همکاری شهرداری سده لنجان خبر داد:

 صدور سریع مجوزحفاری
 برای توسعه شبکه آب و فاضلاب

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان خبر داد:

 پلمب 94 واحد صنفی 
متخلف در اصفهان

پیام سخنگوی قوه قضائیه از راه دور به مردم اصفهان؛

 بزرگواری مردم و کشاورزان اصفهانی
 دشمنان را عصبانی کرد

چهره  برتر چهره روز

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان:

 رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان
 پاسخ می دهد؛

80 درصد وقت مدیران استان 
اصفهان صرف مسأله آب می شود

آیا حذف ارزش افزوده موجب 
رونق بازار طلا می شود؟

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهــان بــا بیان اینکــه باید بــه همه 
دغدغه های مردم این استان که از سال های 
گذشته تا کنون بوجود آمده است جواب 
دهیم، اظهار داشــت: امروز مســاله آب 

موضوع اصلی این استان است و ...

رئیس اتحادیه طــا و جواهر اصفهان با 
تاکید بر اینکه حذف ارزش افزوده از اصل 
طا بسیار به رونق بازار طا کمک خواهد 
کرد، گفت: امــروز خرید و فروش طا به 
سمت مصنوعات بسیار کم وزن همچون 

62آویز و گوشواره و...

 بازدید معاون امور صنایع وزارت صمت از غرفه گروه فولاد مبارکه
 در هجدهمین نمایشگاه بین المللی ایران متافو

مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزارت مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت در نخستین روز از صنعت، معدن و تجارت در نخستین روز از 
هجدهمین نمایشگاه هجدهمین نمایشگاه بین المللی متالورژی )ایران متافو(، از غرفه گروه فولاد مبارکه بین المللی متالورژی )ایران متافو(، از غرفه گروه فولاد مبارکه در این در این 

نمایشگاه بازدید به عمل آورد.نمایشگاه بازدید به عمل آورد.
منبع: ایراسینمنبع: ایراسین

  

گزارش تصویری

  SomeSome
  Evidence-BasedEvidence-Based
Health BenefitsHealth Benefits
of Eating Fishof Eating Fish  



ادامه از صفحه یک:
... مصرف ســموم شــیمیایی در 
حفظ تولیدات کشاورزی خود بی 
بهره اند اما مسائل زیست محیطی، 
باقیمانده ســموم در محصولات 
کشاورزی و آلاینده های منابع پایه 
همچون آب و خاک خود چالشی 
اســت که ایران نیز از این موضوع 
مستثنی نیست. متوسط جهانی 
مصرف سموم کشاورزی در دنیا 
۱.۲ کیلوگــرم در هکتار اســت 
بنابراین آنچه که امــروز مدنظر 
است کمترین حجم مصرف سموم 
شــیمیایی در بخش کشاورزی 

است.
سالهاست سازمان های بین المللی 
به منظور حفظ مســائل زیست 
محیطــی و تولیــد محصولات 
کشاورزی سالم کشــورهای در 
حال توسعه و جهان ســوم را به 
حذف سموم شــیمیایی پرخطر، 
سموم تقلبی و یا تاریخ گذشته از 
چرخه تولیدات کشاورزی ترغیب 

می کنند.
آمارهــا در ایران نشــان می دهد 
که با وجود زیرکشــت بودن ۸.۷ 
میلیون هکتار اراضی و تولید بیش 
از ۱۲۲ میلیون تــن محصولات 
کشاورزی و بروز آفت های متنوع 
به دلیل خشکسالی ها نیاز سالیانه 
کشور به انواع ســموم حدود ۳۰ 
هزارتن است، این بدان معناست 
که در هر هکتار نزدیک ۷۰۰ گرم 
سم مصرف می شود که این میزان 
نسبت به نرم جهانی آن نیز کمتر 
است اما متاســفانه گویا این آمار 
اشــتباه اســت و به همین دلیل 
هر روز شاهد برگشــت خوردن 
محصولات کشاورزی صادراتیمان 
به خاطر اســتفاده بیــش از حد 

سموم در انها هستیم.
به طور مثال چند روز قبل اعلام 
شــد که محموله ای از فلفل های 
صادراتی ایران که به روسیه ارسال 
شده، برگشــت خورده و روس ها 
اعلام کرده اند کــه این محصول 
ایرانی گواهینامه باقیمانده سموم 
کشاورزی ندارد و از این رو امکان 
ورود آن به خاک روســیه فراهم 
نیست. در ماه های گذشته نیزخبر 
برگشت خوردن ســیب زمینی 
ایــران از ازبکســتان و هندوانه 
ایران از برخی کشورهای حاشیه 
خلیج فارس نیز منتشر شده بود 
که به نظر می رسد ریشه در عدم 
مدیریت صحیح فرایند سم پاشی 

به محصولات دارد.
متاسفانه در کشور ما محصولات 
کشــاورزی بدون آنکــه از نظر 
میزان آلایندگی مــورد آزمایش 
قرار گیرند به بازار عرضه می شود. 
بنابرایــن، زمانی کــه محصولی 
مرجوع می شود، در می یابیم که در 
مورد استفاده از کود یا آفت کش ها 
زیاده روی شــده و همین مساله 
سبب می شــود که این کالاها از 
مقاصد صادراتی عودت داده شود. 
این امر باعث بد بینــی بازارهای 
جهانی به محصولات کشــورمان 

نیز شده است.
واقعیت این است که کشاورزان ما 
نه تنها با علم و آگاهی سم مصرف 
نمی کنند بلکــه اطلاعات لازم را 
ندارند. باقمیانده سموم در بخش 
کشاورزی به عدم مصرف صحیح 
ســموم بر می گردد و نیاز اســت 
کــه وزارت جهاد کشــاورزی و 
فروشندگان سم آموزش مصرف 
و زمان ماندگاری سموم را آموزش 
و ترویج دهند زیرا هر سمی دوره 

مصرف خاصی دارد.
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نباید بگذاریم 
برخی مشکلات 
به بحران تبدیل 
شوند تا به جای 
مدیریت جهت 

حل مشکل، 
مجبور به 

مدیریت جهت 
حل بحران 

باشیم.

وی با اشاره به اینکه امیدواریم بتوانیم 
با رونمایی از سردیس شهید سلیمانی 
ادای دینی به این شهید بزرگوار کنیم 
افزود: این ســردیس توســط استاد 
نادرقشقایی ساخته شــده است و با 
همکاری سازمان زیباسازی شهرداری 
و بنیاد شهید استان اصفهان و گلستان 

شهدا جانمایی و نصب شد.
رئیس حوزه هنری استان اصفهان علت 
نصب این ســردیس را در کنار قطعه 
شهدای مدافعان حرم این دانست که 
این شهدا یاران شهید سلیمانی هستند 
و مسیر عبور سردارسلیمانی برای رفتن 
به مزار حاج حســین خرازی و احمد 

کاظمی از این مسیر بوده است.
دکتر نــوری این برنامــه را متعلق به 
خانواده شهدا دانست و اظهار امیدواری 
کرد که لطف و محبت شهدا تا ابد بر سر 
مردم اصفهان و خانواده حوزه هنری 

استان اصفهان باشد.
در این مراســم محمدخادم شــاعر 
آیینی به خواندن یک غزل و چهارپاره 
پرداخت و غزل نخست را تقدیم به پدر 
و مادرهای شهدا و چهارپاره را تقدیم به 

روح سردار سلیمانی نمود.
سپس استاد مرشــد ناری به اجرای 
قطعه »حماســه خوانی« با موضوع 
شهید حاج قاسم سلیمانی پرداخت. 
در این برنامــه گروه ســرود »نغمه 
آسمان« به اجرای سرودی با نام »نسل 
سلیمانی« به صورت دو زبانه پرداختند.

    تفکر انقلاب تفکر مردم داری و 
محرومیت زدایی

در ادامه ســردار محمد هاشــم پور 

فرمانده لشــکر ۱4 امام حسین علیه 
السلام در این برنامه با یادی از ۲۳ هزار 
شهید دفاع مقدس و شهدای مدفون 
در گلستان شهدا و با اشاره به جایگاه 
معنوی تخت فــولاد اصفهان گفت: 
مقام معظم رهبری می فرمایند زنده 
نگاه داشتن یاد و خاطره شهدا کمتر 
از شهادت نیست و این یعنی آنکه اگر 
بخواهیم ادامه دهنده مسیر اسلام که 
پیامبر آن را بنا نهادند و ائمه اطهار ادامه 
دهنده راه آن بودند و انقلاب ما ریشه 
در آن دارد باشیم، باید راه شهدا و یاد 
آنان همراهمان باشد و این دلیل تاکید 
مقام معظم رهبری برای توجه به یاد 

شهدا است.
وی سردار سلیمانی را مظهر اقتدار 
دانست و ادامه داد: ما باید بدانیم که 
هدف حاج قاسم سلیمانی چه بود، او 
در عین اینکه سرلشــکر نظامی بود 
در دل مردم جای داشــت و تفکر او 
به تفکر انقــلاب و امام خمینی )ره( 
و مقام معظم رهبری برمی گشــت. 
ایشــان در مقابل دشــمن سرخم 
نمی کرد امــا در مقابل مــردم کمر 

خم می کرد.
فرمانده لشکر ۱4 امام حسین علیه 
السلام خاطرنشان کرد: تفکر انقلاب 
ما و امام و رهبرما، تفکر مردم داری 

و محرومیت زدایی است و انقلاب ما 
بهترین انقلاب روی زمین است.

وی با اشــاره به مظلومیت شهدای 
امنیت و شهدای مدافع حرم تصریح 
کرد: انقلاب ما انقلاب خوبی هاست 
و ایستادن در مقابل ظلم و استکبار 
است و هدف ما هدف ولایی و قرآنی 
است و دشمن به شدت به دنبال زدن 
این انقلاب و گرفتــن ولایت فقیه و 
امام حسین )ع( از ماست. حاج قاسم 
ســلیمانی و مدافعان حرم و امنیت 
شهید شــدند که پرچم این نظام و 

انقلاب بماند.
سردار محمد هاشــم پور با اشاره به 
جذابیت و اثرگذاری کار فرهنگی و 
هنری افزود: نخبــگان و هنرمندان 
مختلف با تولید آثار هنری و انقلابی 
در راســتای اثرگــذاری برمردم و 
جوانان به ایفای نقش خود بپردازند.

    مکتب حاج قاسم باید معرفی و 
ارائه شود

محمدعلی احمدی فرماندار اصفهان 
در این مراسم با اشاره به اتفاق هنری 
)پرده برداری از سردیس حاج قاسم 
سلیمانی( که اکنون در اصفهان رقم 
خورده است گفت: اصفهان مهد هنر 
اســت و هنرمندان و دســتگاه های 

هنری این استان رســالتی بالاتر از 
دیگر استانها در معرفی مکتب حاج 

قاسم با زبان هنر دارند.
وی تصریح کرد: مقام معظم رهبری 
حاج قاسم را یک مکتب دانستند و 
مکتب حاج قاســم برای تمام ابعاد 
زندگی بشــر حرف برای گفتن دارد 
و خود حاج قاســم هرچه داشت از 
تأسی به ســیره ائمه داشــت و در 
رویه ای که طی کــرد از ابتدا تا انتها 
از احکام دین و قرآن تبعیت می کرد.

فرماندار اصفهان خاطرنشــان کرد: 
این مکتــب بــرای زندگــی، کار، 
فرماندهان، مراجع و تمامی اقشــار 
مختلف مردم در تمامی سنین حرف 
برای گفتن دارد که حاج قاسم آن را 
در زندگی خود اجرا کرده اســت و 
ایشان به واقع سرداردلها هستند زیرا 
حاج قاسم در عمق دل آزادیخواهان 

جهان نفوذ کرده اند.
وی تاکید کرد: این اندیشــه ماندنی 
اســت چون خودش اوج هنر است 
و همرزمان حاج قاســم در اصفهان 
کم نیستند و عزیزانی که در مقاطع 
مختلف با ایشان همرزم بوده اند باید 
خاطرات خود از ایشان را بیان کنند 
تا هنرمندان بتواننــد هنرمندانه به 

بیان مکتب حاج قاسم بپردازند.

افتخاری دیگر بر تارک گلستان شهدای اصفهان

نصب سردیس حاج قاسم سلیمانی ادای دین به سردار دلهاست
از سردیس حاج قاسم سلیمانی در گلستان شهدای اصفهان پرده برداری 
شد. احمد نوری رئیس حوزه هنری استان اصفهان ضمن خوش آمدگویی 
به فرماندهان ارتش و سایر مسئولین استانی در برنامه رونمایی از سردیس 
سردار حاج قاسم سلیمانی گفت: این برنامه تحت عنوان برنامه ملی »کاروان 
حبیب« توسط حوزه هنری کشور در اصفهان برگزار می شود، کاروان حبیب 
به مناسبت دومین سالگرد شهادت سردارشهید قاسم سلیمانی کار خود را 
از استان کرمان آغاز و در ده استان به برگزاری برنامه می پردازد که اصفهان 
دومین استان است، و این برنامه هر ســه روز یکبار در یک استان برگزار 

می شود و در سیزده دی ماه در تهران اختتامیه آن برگزار خواهد شد.
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در شــــــهر 

نقدی بر استفاده بیش از حد 
سموم شیمیایی

 افزایش جمعیت 
یا سربارجامعه؟!

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان:

 80 درصد وقت مدیران
 استان اصفهان صرف مسأله آب می شود

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان با بیان اینکه 
باید به همه دغدغه های مردم این استان که از سال های گذشته تا 
کنون بوجود آمده اســت جواب دهیم، اظهار داشت: امروز مساله 
آب موضوع اصلی این استان است و بیش از ۷۰ تا ۸۰ درصد وقت 

مدیریت اصفهان را به خود اختصاص می دهد.
مهران زینلیان، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان 
در جلســه جهش مسکن اســتان در سالن جلســات استانداری 
اصفهان، اظهار داشت: تولید مسکن در کل استان باید مورد توجه 
قرار گیرد اما از تجربه های گذشــته درس بگیریم و نقاط ضعف را 

اصلاح کنیم.
وی ادامه داد: مسکن یک موضوع تک بعدی نیست بلکه به موارد 

مختلفی وابسته است و همزمان باید همه موارد را در نظر گرفت.
زینلیان بیان داشت: یک تمدن برای ادامه حیات خود بطور حتم 
باید مولد باشد که این امر باید بصورت نرم افزاری و سخت افزاری 
انجام شود و امکان اینکه تک بعدی به این قضیه نگاه کنیم وجود 
ندارد و مســاله چند بعدی را باید با تعامل، همفکری و همزبانی با 

همدیگر حل کنیم تا در آینده بتوانیم از اقداماتمان دفاع کنیم.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان تصریح کرد: برای 
رسیدن به توسعه پایدار باید به همه جوانب توجه داشته باشیم و 
به نیازهــای روز اصفهان در زمینه های مختلف از جمله مســکن 
پاسخ دهیم. وی با اشاره به اینکه مســوولان برنامه ریزی بخش 
مسکن باید در این حوزه با اولویت اقدام کنند و مجموعه مدیریت 
اســتان هم با همه توان هر گونه مســاعدتی را در این زمینه ارائه 
خواهد داد، اظهار داشت: اداره کل راه و شهرسازی متولی ساخت 
مسکن در استان هاســت و نه تنها این اداره کل بلکه استانداری و 
دیگر سازمان ها هم به تنهایی نمی توانند جوابگوی تمام ابعاد این 

موضوع باشند.
زینلیان گفت: جامعه نخبگانی، دانشگاهیان، بخش خصوصی، اتاق 
بازرگانی، انبوه سازان، مشاوران و نظام مهندسی باید وارد میدان 
شــوند و با همفکری و تعامل با هم در زمینه حل مشکل مسکن 

استان اقدام کنند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان تاکید کرد: این 
باور را داریم که اصفهان از ظرفیت های بالایی برخوردارست و در 
بسیاری از زمینه ها پیشتاز بوده اما بدلیل انجام نشدن اقدام درست 
و به موقع در این استان امروز در مشکلات خود مانده ایم و بسیاری 

از استان های همجوار از ما پیشی گرفته اند.
وی با بیان اینکه این اســتان بایــد به جایگاه گذشــته خود در 
عرصه های مختلف بازگردد، اضافه کــرد: اصفهان از قابلیت های 

بسیاری در زمینه صدور خدمات فنی مهندسی برخوردارست.
زینلیان اظهار داشت: با توجه به مشکل آلودگی هوا و کمبود آب 
مدل توسعه در کلانشهر اصفهان بر اساس مدل خاصی انجام شود 
و باید بر روی بافت فرسوده تمرکز داشته باشیم و توسعه را باید در 

مناطق دیگری از استان دنبال کنیم.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان با بیان اینکه 
باید به همه دغدغه های مردم این استان که از سال های گذشته تا 
کنون بوجود آمده اســت جواب دهیم، اظهار داشت: امروز مساله 
آب موضوع اصلی این استان است و بیش از ۷۰ تا ۸۰ درصد وقت 

مدیریت اصفهان را به خود اختصاص می دهد.
وی اضافه کرد: توجه به ســلامت، فرهنگ و تمدن مردم اصفهان 
مهمتر از موضوع مسکن و آب بوده و از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است که باید دغدغه همه مسوولان باشد.
زینلیان خاطرنشــان کرد: امروز در نقطه عطفی قــرار داریم که 
تصمیم درســت یا غلط ما بر روی آینده اصفهان تاثیرگذار است 
و باید برای گرفتن بهترین تصمیم تلاش کنیم و مباحث زیســت 
محیطی، فرونشســت، کمبود آب و آلودگی هوا، موضوع های روز 

این استان است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان گفت: ایده هایی 
برای ایجاد سامانه جامع مسکن مطرح شده است که ضرورت دارد 
پایگاه داده و اطلاعاتی جامع در این زمینه در استان ایجاد شود تا 
نیازها، مشکلات، استعدادها و ظرفیت های موجود استان به لحاظ 

تولید مصالح و خدمات مهندسی مورد استفاده قرار گیرد.
زینلیان با بیان اینکه ظرفیت و عزم جدی در این زمینه وجود دارد 
که باید با مدیریت بهتر در این زمینه مورد استفاده قرار گیرد، افزود: 
در صورت احصای این اطلاعات در استان، می توان نیازهای داخل و 

خارج استان و کشورهای منطقه را پاسخگو بود.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان خبر داد:

پلمب ۹۴ واحد 
صنفی متخلف در 

اصفهان

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از پلمب 
۹4 واحد صنفی متخلف توســط مأمــوران اداره نظارت بر 
اماکن عمومی پلیس امنیت عمومی این فرماندهی در یک 

ماه گذشته خبر داد.
سرهنگ جهانگیر کریمی اظهار کرد: مأموران اداره نظارت 
بر اماکن عمومی پلیس امنیت عمومی اســتان اصفهان در 
راســتای ارتقای امنیت عمومی و برخورد با صنوف متخلف 
طرح های مختلفی طی یک ماه گذشــته اجرا کردند که از 
آن جمله می توان به بازدید این مأموران از ۸4 مرکز اقامتی 
اشاره کرد که ۶۷ واحد مورد تذکر و چهار مورد نیز به علت 
نداشــتن مجوز و پروانه کســب با حکم مقام قضائی پلمب 

شدند.

وی افزود: ۱۲۵ آرایشــگاه زنانه با حضور نماینده اتحادیه و 
پلیس های زن مورد بازدید قرار گرفتند که از این تعداد ۱۰ 
واحد صنفی پلمب شده و از ۵۱ متصدی آرایشگاه زنانه نیز 

تعهد کتبی اخذ شد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از بازدید 
۱۳۱ آرایشــگاه مردانه و پلمب ســه واحد آرایشگاه مردانه 
متخلف خبر داد و گفت: مأموران علاوه بر این از 4۹۱ واحد 
فروش پوشــاک زنان و مردانه هم بازدید کردند که در این 
طرح نیز ۳۷ واحد صنفی متخلف پلمــب و برای ۶۲ واحد 

صنفی نیز اخطاریه پلمب صادر شد.
وی از پلمب ۳۸ قهوه ســرا، قهوه خانه و سفره خانه و پلمب 
دو واحد صنفی تالار و باغ تالار با اجرای طرح های بازدید و 

نظارت بر صنوف خبر داد و گفت: از ۱۱۶ واحد صنفی فروش 
لوازم آرایشی و بهداشــتی و ۱۳۱ واحد نت سرا نیز بازدید 
شــد که از متصدیان ۶۶ واحد صنفی تعهد کتبی اخذ شده 
 و برای ۲۰ واحد صنفی دیگر نیز اخطاریه پلمب صادر شده 

است.
کریمی اظهار کرد: در مجموع طی یک ماه گذشته با اجرای 
طرح های نظارت و کنترل از واحدهــای صنفی، ۹4 واحد 
صنفی متخلف پلمب شــدند که نداشــتن مجوز و پروانه 
کسب، فروش لباس های مغایر با شئونات اسلامی، پوشاک 
غیرمتعارف، کشــف کالای قاچاق و اقــلام ممنوعه و عدم 
رعایت قوانین و مقررات از مهمتریــن تخلفات این واحدها 

بوده است.

گزارش

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان خبر داد:

 برگزاری نمایشگاه کتاب
 با رنگ و بویی دیگر 

یلدا توکلی:   بیش از هزار و صد ناشر در پانزدهمین نمایشگاه 
کتاب اصفهان حضور دارند نمایشــگاهی که امسال از بیستم 
آذرماه آعاز خواهد شد. حجت الاسلام رمضانعلی معتمدی مدیر 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با تاکید بر این مطلب 
در جمع خبرنگاران گفت: پانزدهمین نمایشگاه کتاب اصفهان 
و نخستین نمایشگاه مجازی کتاب استان اصفهان با 4۰ درصد 
تخفیف برای مردم استان برگزار می شــود. وی ادامه داد: این 
نمایشگاه از ۲۰ تا ۲۶ آذرماه برگزار می شود و اگر دستگاه های 
اجرایی هزینه بیشتری برای خرید کتاب کنند، امکان خرید 
۲4 ســاعته برای بیش از پنج میلیون جمعیت استان فراهم 
است. معتمدی از پیش بینی سه برنامه جنبی در هر شهرستان 
در هفته نمایشگاه کتاب خبر داد و گفت: این برنامه ها شامل 
نقد کتاب، رونمایی از کتاب، تحلیل و برنامه هایی از این دست 
است، در دستگاه های اجرایی، دانشگاه ها، مدارس و دستگاه های 
فرهنگی آموزشــی نیز برنامه هایی پیش بینی شده است و در 
مجموع بیش از صد برنامه جنبی در کنار نمایشــگاه مجازی 
به شکل فیزیکی و مجازی برگزار می شود تا نمایشگاه بالنده تر 
شود. وی یارانه در نظر گرفته شده برای نمایشگاه مجازی کتاب 
اصفهان را نزدیک به ۵۰۰ میلیون تومان برشــمرد و افزود: تا 
زمانی که نمایشگاه برقرار است، متقاضیان می توانند با تخفیف 

۲۰ درصدی که ناشر ارائه کرده و کتاب بخرند.

    دسترسی عادلانه و حرکت به سوی عدالت فرهنگ
علی رمضانی مدیر عامل خانه کتاب و ادبیات ایران هم به صورت 
مجازی در این نشســت خبری حضور یافــت و صحبت های 
وی به صورت ویدئــو کنفرانس پخش می شــد، اظهار کرد: 
محدودیت های کرونایی، مسأله بهره مندی از فضای مجازی، 
دسترسی عادلانه و حرکت به سوی عدالت فرهنگی دو هدف 

اصلی از برگزاری نمایشگاه های مجازی در اصفهان است.

وی افزود: هر سال در زمان برگزاری نمایشگاه کتاب در تهران 
شور و شعفی برپا می شد اما شهرستان ها کمتر می توانستند 
به این امکان دسترسی داشته باشــند. رمضانی گفت: تجربه 
سال گذشته برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب در تهران به ما 
ثابت کرد که در جای جای کشــور علاقه مندانی داریم و برای 
ارتقای فرهنگ مطالعه، لازم است که برای آن ها هم تدابیری 
بیندیشیم. وی برگزاری نمایشــگاه مجازی را گامی در مسیر 
عدالت فرهنگی بیان کرد و افزود: در مجموعه طرح هایی که در 
خانه کتاب برگزار می کنیم، اصفهان یکی از استان های پیشتاز 
است، در نمایشگاه تهران، جزو چند استان بالای جدول است 
و در طرح های فصلی فروش کتاب اصفهان جزو چند اســتان 
برتر کشور است. این استان فرهنگ دوست با مردم علاقه مند 
به کتاب، ما را مجاب کرد که این نمایشگاه را در اصفهان برگزار 
کنیم. مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران، دسترسی آسان 
ناشران را از دیگر خدمات نمایشــگاه مجازی کتاب دانست و 
یادآور شد: در سال های گذشته ۳۰۰ تا 4۰۰ ناشر ثبت نام اولیه 

می کردند اما به دلیل دوری راه و مشکلات دیگر، تعداد کمتری 
می توانستند در نمایشگاه شرکت کنند. وی از ثبت نام بیش از 
هزار و ۱4۰ ناشر در نخستین نمایشگاه مجازی کتاب اصفهان 
خبر داد و افزود: اکنون هزار ناشر در حال آماده سازی آثار برای 
عرضه در این سایت هستند، این دستاوردی است که بتوانیم 
آنچه در نشر کشور اتفاق می افتد را در جغرافیای اصفهان در 
دسترس مردم قرار دهیم و این موضوع به جز دسترسی عادلانه 
به کتاب در سراســر کشور، زمینه حضور ناشــرانِ بیشتر در 
نمایشگاه، دسترسی به منابع بیشتر و افزایش قدرت انتخاب 
مردم را به دنبال دارد. مدیرعامل خانــه کتاب و ادبیات ایران 
آسان شدن دسترسی به آثار نشر شده و کاهش رفت و آمدها 
را از دیگر مزایای برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب برشمرده و 
گفت: امروز علاقه مردم به خریدهای اینترنتی در کل کشور 
بیشتر شده و کرونا این روند را بســیار افزایش داده است؛ در 
این شرایط نیاز بود که برای چرخه دسترس پذیر کردن منابع، 
تدبیری بیندیشیم. رمضانی گفت: یکی از تجربه های شیرین 
نمایشگاه کتاب این اســت که مردم ممکن است در چند روز 
چند کتاب را بخرند و همواره با مأمور پســت که باز هم کتاب 
آورده روبه رو شوند. اتفاق دیگری که نمایشگاه می تواند رقم 
بزند این است که چنین رویدادهای بزرگ فرهنگی از محیط 
محدود یک نمایشگاه خارج شده و در سراسر استان ها هفته 
فرهنگی کتاب برگزار شــود. وی برگزاری برنامه در برخی از 
کتابفروشی های شهر، جشن رونمایی، امضا، تجلیل و معرفی 
کتاب را از برنامه های جنبی نمایشگاه مجازی کتاب معرفی کرد 
و افزود: همه این برنامه ها با رعایت شیوه نامه های بهداشتی و به 
شکل حضوری یا مجازی برگزار خواهند شد. مدیرعامل خانه 
کتاب و ادبیات ایران ابراز امیدواری کرد: با توجه به ظرفیت های 
صنعتی استان، یارانه در نظر گرفته شده برای خرید کتاب در 

اصفهان افزایش یابد.



کارگری در اثر ریزش دیواره درونی چاه در 
روستای موته از توابع میمه جان خود را از 
دست داد. رئیس جمعیت هلال احمر بخش 
میمه گفت: در این حادثه که عصر دیروز رخ 
داد امدادگران قرقچی و آتش نشانی شاهین 
شهرو میمه به محل حادثه اعزام شدند و پس 
از ۲ ساعت عملیات، جسد کارگر ۵۰ ساله 
را از داخل چاه بیرون آوردند. محمد جواد 
این حادثه خفگی در  افزود: علت  نوروزی 
گزارش  چاه  دیواره  سنگ های  ریزش  اثر 

شده است.

از ۱۰ روز گذشته، شهرضا پس از ۲۶ هفته 
زرد  وضعیت  به  کرونایی  نارنجیِ  و  قرمز 
رسید. سید مهدی دیباجی، رییس بیمارستان 
حال  در  گفت:  شهرضا  )ع(  امیرالمؤمنین 
فقط  بیمارستان،  قبلی  بخشِ   ۶ از  حاضر، 
کرونایی  بیماران  خدمت  در  بخش  یک 
تعداد  زیادِ  کاهش  دهنده  نشان  که  است 
مسئول  تقوایی،  مرضیه  است.  بیماران 
نیز گفت:  بیمارستان  یوی  بخش آی سی 

بعد از واکسیناسیون، تعدادِ بیمارانِ بد حالِ 
حال  در  و  داشته  زیادی  کاهش  کرونایی 
بخش  در  بیمار کرونایی  سه  فقط  حاضر، 

آی سی یو بستری هستند.
سید امیر جعفری، فرماندار شهرستان شهرضا 
گفت: با اجرای طرح شهدای سلامت، ۸۳ 
درصد جمعیت شهرستان واکسینه شده اند و 
تنها دو درصد تا ایمنیِ نسبی جامعه و رسیدن 

به وضعیت آبی کرونا باقی مانده است.

۱۴ نیروگاه خورشیدی خانگی در بوئین میاندشت به 
شد.  اندازی  راه  )ره(  خمینی  امام  امداد  کمیته  همت 
رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( بوئین میاندشت در 
این باره گفت: به منظور توانمندسازی مددجویانِ این 
نهاد و برای تأمین درآمد پایدار برای آنها، طرح نیروگاه 
خورشیدیِ خانگی در دستور کار قرار گرفته و تاکنون، 
۱۴ نیروگاه اجرا شده که ۷ مورد ازآن به مرحله بهره 

برداری رسیده است.
واحد  هر  برای  امداد  کمیته  افزود:  صادقی  مجید 
 ۴ کارمزد  با  تسهیلات  ریال  میلیون   ۸۰۰ نیروگاهی، 

درصد پرداخت می کند.
مدیر امور برق شهرستان بوئین میاندشت نیز در خصوص 
خرید برق تولیدی از نیروگاه های خورشیدی خانگی 

گفت: برق تولیدی در یک قرارداد ۲۰ ساله خریداری 
سرمایه  اصلِ  سال،  چهار  حدود  ظرف  که  می شود 
سرمایه گذار از محل فروش برقِ تولیدی برمی گردد 
و ۱۶ سال باقی مانده نیز از سود خوبی بهره مند می شود.

برعکس تصور  را  منطقه  اقلیمیِ  نجاری، شرایطِ  نادر 
مناسب  بسیار  خورشیدی  نیروگاه  ایجاد  برای  همه، 
دانست و گفت:، چون در غرب استان، میزان آلودگی 
کمتر است، فتون های نوری به شکل بهتر به پنل های 
خورشیدی می تابند و میزان تولید نیروگاه در این مناطق 
معمولاً بیشتر از متوسط استان است. وی گفت: در حال 
حاضر، ۲۲ نیروگاه خورشیدی در بویین میاندشت فعال 
است که سالانه، حدود ۲۰۰ مگاوات ساعت برق تولید 

و وارد شبکه توزیع سراسری می کنند.

پیام سخنگوی قوه قضائیه از راه دور به مردم اصفهان؛

بزرگواری مردم و کشاورزان اصفهانی دشمنان را عصبانی کرد
سخنگوی قوه قضائیه گفت: نزدیک ۱۳۰ نفر در 
تجمعات اخیر اصفهان بازداشت شدند و برای 
آن ها قرار صادر شده بود؛ البته برخی بلافاصله 
بلاقید آزاد شده بودند، برخی هم با قرار تأمین 
کفالت و وثیقه آزاد شده یا در جریان آزادی 
هستند به جز افرادی که ممکن است تیراندازی 
مسلحانه داشتند یا جرمشان به نحوی است که 
موقت صادر شده  بازداشت  قرار  است  ممکن 

باشد.
ذبیح الله خدائیان سخنگوی قوه قضائیه در نشست 
خبری با اصحاب رسانه در رابطه با حوادث اخیر 

چنان چه  دارند  حق  مردم  کرد:  اظهار  اصفهان 
مسؤولان  اطلاع  به  دارند  مطالبه ای  یا  خواسته 

برسانند و خواسته های خود را مطرح کنند.
وی افزود: مردم اصفهان هم مانند سایر استان ها 
در رابطه با حق آبه ای که دارند اعتراضاتی داشته 
چندین  بودیم  شاهد  ما  و  داشتند  تجمعاتی  و 
ادامه داشت و بسیار آرام و  روز این تجمعات 

مسالمت آمیز بود و هیچ مشکلی ایجاد نشد.
تجمع  همین  کرد:  خاطرنشان  خداییان 
منطقه  آن  مردم  بزرگواری  و  مسالمت آمیز 
دشمنان را عصبانی کرد و باعث شد که افرادی 

تحت تأثیر دشمنان در تجمع و صفوف مردم 
نفوذ پیدا کرده و دست به اغتشاش بزنند.

افرادی  کرد:  تصریح  قضائیه  قوه  سخنگوی 
اغتشاشگر بودند که اقدام به سلب امنیت مردم 
و تخریب اموال مردم کردند و مانع طرح صحیح 
خواسته مردم شدند. وی اضافه کرد: با اقدام این 
با  افراد خود مردم اصفهان وارد عمل شدند و 
کمک نیروی انتظامی به آن خاتمه دادند و طبیعتاً 

تعدادی در این راستا دستگیر شدند.
در  کرد:  ابراز  ادامه  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
هر حال مسأله آب فقط اختصاص به اصفهان 

ندارد؛ ما چندین سال است با خشکسالی مواجه 
هستیم، در برخی استان های دیگر هم ما کمبود 
آب داریم. وی تأکید کرد: خواهش ما از مردم 
باشند  داشته  توجه  این  به  که  است  این  عزیز 
داریم  سدها  پشت  که  آبی  سطح  که  موقعی 
مسؤولان  که  است  طبیعی  کرده  پیدا  کاهش 
باید اولویت بندی کنند، آنجایی که لازم است 
آب آشامیدنی تأمین شود طبیعتاً بر تأمین آب 
کشاورزی یا آب صنعتی اولویت دارد و باید این 
را مدنظر قرار دهیم، چون ما نمی دانیم که آیا در 
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شهرستان

رییس بیمارستان امیرالمؤمنین )ع( شهرضا:

وضعیت بالاخره زرد شد

رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( بوئین میاندشت

راه اندازی نیروگاه های خورشیدیِ خانگی

جدیـد  رئیـس  عنـوان  بـه  قیصـری  حسـن 
شهرسـتان  خیریـه  امـور  و  اوقـاف  اداره 
آران و بیـدگل معرفـی شـد. حسـن قیصری 
جایگزیـن محمد رضا حافظـان رئیس قبلی 
اداره اوقـاف و امـور خیریـه آران و بیـدگل 

شـده اسـت.
حسـن قیصـری بـا بیـان اینکه حفـظ حقوق 
موقوفـه و اماکـن مذهبـی با در نظـر گرفتن 
مصلحـت وقـف اصلی ترین هـدف فعالیت 
اوقـاف و امـور خیریـه اسـت، رفـع ابهامات 
و پرهیـز اقدامـات سـلیقه ای در خصـوص 
موقوفـات شهرسـتان آران و بیدگل را نیز از 
دیگـر برنامه های خود در شهرسـتان آران و 
بیـدگل عنـوان کـرد. آران و بیدگل بیش از 
هـزار موقوفـه و حدود سـه هزار رقبـه دارد.

فرماندهـی انتظامی کاشـان علت 
در  تریلـی  و  اتوبـوس  تصـادف 
کـه  را  قـم  بـه  کاشـان  آزادراه 
منجـر بـه جانباختـن ۹ نفـر شـد، 
انحراف به چپ کامیون کشـنده 
و  خسـتگی  از  ناشـی  )تریلـی( 

کـرد. اعـلام  خواب آلودگـی 
ایـن حادثـه تاکنـون ۹ کشـته و 
بـر جـای گذاشـته  ۱۵ مصـدوم 
کـه جانباختـگان هشـت نفـر از 
مسـافران اتوبـوس و یـک نفـر از 

سرنشـینان تریلـی هسـتند.
در ایـن حادثه، هشـت نفـر در دم 
جـان باختنـد و ۱۶ مصـدوم بـه 
بیمارسـتان انتقـال یافتنـد کـه در 
ایـن بیـن یـک نفـر از مصدومان 

نیز فـوت کـرد.
سـیدمنصور میرابوطالبـی افـزود: 
 ۲ مأموریـت،  دریافـت  از  پـس 
پایـگاه  از  عملیاتـی  خـودروی 
)عوارضـی  امدادگـر  شـهدای 
کاشـان( و ۲ خـودرو از پایـگاه 

شـهید کریمیان )مسـجد شـهدا( 
و  امـداد  تیـم  چهـار  قالـب  در 
نجـات جمعیـت هـلال احمـر به 
کیلومتـر ۱۰ آزادراه کاشـان بـه 

قـم اعـزام شـد.
سـخنگوی  فدایـی  روح الله 
سـازمان آتـش نشـانی و خدمات 
ایمنـی شـهرداری کاشـان نیـز به 
ایرنا گفت: پـس از اعلام حادثه، 
نجـات  و  امـداد  عملیاتـی  تیـم 
بـه سـرعت از  و اطفـای حریـق 
پنـج  سـه،  شـماره  ایسـتگاه های 
و ۶ ایـن سـازمان بـرای خـروج 
احتیـاط  و  محبـوس  سرنشـینان 
از حریـق خودروهـا بـا توجـه بـه 
شـرایط خـاص در محـل حضور 
یافتنـد و عملیات مربوطه را انجام 
دادند. طول آزادراه کاشـان - قم 
۱۰۴ کیلومتـر اسـت. شهرسـتان 
کاشـان با جمعیت افـزون بر ۳۶۴ 
هـزار نفـر در فاصلـه حـدود ۲۰۰ 

شـمال اصفهـان قـرار دارد.

معـاون پژوهشـی و ارتباطـات علمی 
دانشـگاه کاشـان گفـت: پنـج عضو 
در  دانشـگاه  ایـن  علمـی  هیـأت 
یـک  پراسـتناد  پژوهشـگران  جمـع 
درصدبرتر ایرانی درسـال ۲۰۲۱ قرار 

گرفتند.
مهـدی شـبانی اظهـار داشـت: پنـج 
عضـو هیـأت علمـی ایـن دانشـگاه 
بـر پایـه نتایـج اعلام شـده از سـوی 
پایـگاه اسـتنادی علوم جهان اسـلام 
پژوهشـگران  جمـع  در   )ISC(
پراسـتناد یـک درصـد برتـر ایرانـی 
قـرار  میـلادی   ۲۰۲۱ سـال  در 

گرفتنـد.
وی افزود: پژوهشگران برتر دانشگاه 
یـک درصـد  بیـن  در  کـه  کاشـان 
برتـر پژوهشـگران برتـر ایـران قـرار 
گرفته انـد شـامل علی اکبـر عباسـیان 
آرانی، علـی قربانپـور آرانی، مهدی 
و  اشـرفی  علیرضـا  مهـر،  محمـدی 

اکبـر محبی هسـتند.
معـاون پژوهشـی و ارتباطـات علمی 
دانشـگاه کاشـان خاطـر نشـان کرد: 
جهـان  اسـتنادی  پایـگاه  گـزارش 

از  نفـر   ۵۰۰ نـام  حـاوی  اسـلام 
پژوهشـگران برتـر کشـور همـراه بـا 
از  اطلاعاتـی دربـاره شـاخص هایی 
جملـه تعـداد مقاله هـا در حوزه هـای 
تخصصی، تعداد اسـتنادها، میانگین 
اسـتنادها و میزان خوداستنادی است.

اسـلام  جهـان  اسـتنادی  پایـگاه 
)ISC( اسـامی پژوهشگران پراستناد 
بـر  را  ایرانـی  برتـر  درصـد  یـک 
اسـتنادی  پایـگاه   ۲ داده هـای  پایـه 
 )ESI( علـم  اساسـی  شـاخص های 
و وبـگاه علـم )WOS( بـا اسـتفاده 
از روش شناسـی پیشـرفته شناسایی و 

می کنـد. اسـتخراج 
دانشـگاه کاشـان دارای ۳۰۰ عضـو 
هیـأت علمـی اسـت و نزدیـک بـه 
۹ هـزار نفـر دانشـجو در ۲۰۰ رشـته 
 ۱۲ و  دانشـکده   ۱۱ در  گرایـش 
پژوهشـکده ایـن دانشـگاه تحصیـل 

می کننـد.
شهرسـتان کاشـان با جمعیـت افزون 
بـر ۳۶۴ هـزار نفر در فاصلـه نزدیک 
بـه ۲۰۰ کیلومتـری شـمال اصفهـان 

قـرار دارد.

در شهرستان آران و بیدگل 
انجام شد:

معرفی رئیس جدید 
اداره اوقاف و امور 

خیریه

فرماندهی انتظامی:

انحراف به چپ تریلی علت تصادف 
منجر به فوت ۹ نفر در کاشان است

معاون پژوهشی و ارتباطات علمی دانشگاه کاشان:

۵ عضو هیأت علمی دانشگاه کاشان 
پژوهشگر برتر ایران شدند

رئیس جمعیت هلال احمر 
شهرستان خبر داد:

مرگ کارگر در اثر 
 ریزش دیواره چاه

در میمه

کاشان و آثار تاریخی و فرهنگی در هر گوشه آن، تعبیر رویای گردشگران است؛ مسجد 
و مدرسه آقا بزرگ کاشان در بافت تاریخی مرکز این شهر، یکی از مکان های رهگذر 
گردشگران است که در همان نگاه اول و قبل از ورود به مسجد، از دیدن کاشی های هفت 
رنگ درگاه آن با دیدن طراحی زیبا و ترکیب رنگ منحصربه فرد و خلاقانه آن شگفت 

زده می شوند.
مسجد و مدرسه تاریخی آقا بزرگ کاشان در ۱۱ آذر ۱۳۳۰ شمسی به شماره ۳۸۲ در 

فهرست آثار ملی به ثبت رسید.
یک استاد سفال و سرامیک در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مسجد و مدرسه آقا بزرگ 
کاشان دارای سردر زیبایی است که سقف آن با مقرنس و نقاشی تزئین شده و دیوارهای 
با  درگاه  دو طرف  تختگاه های  تا کف  سردر  بالای  کتیبه  از  مسجد  ورودی  جلو خان 

کاشی های هفت رنگ پوشیده و زینت داده شده اند.
حسین زارعی گفت: طرح گل فرنگ در بسیاری از بناهای مهم ایران از جمله کاخ موزه 
گلستان کار شده، اما در هیچ کدام از آنها گل های رز به زیبایی مسجد آقا بزرگ کاشان 

پرداز نخورده است.
وی افزود: نقاشی با لعاب بر روی کاشی، کار بسیار سختی است، چون جنس ماده لعاب 
با رنگ های نقاشی که بر روی بوم یا کاغذ اجرا می شوند بسیار تفاوت دارد و استاد نقاش 
باشی، هنرآفرینی خود را پس از پخت می تواند ببیند، زیرا لعاب قبل از پخت و بعد از پخت 

رنگ شان باهم فرق می کند.
این استاد سفال و سرامیک ادامه داد: این اثر فاخر مربوط به دوره قاجار است، اما متأسفانه 
نامی از استاد نقاش یا طراح دیده نمی شود و به طور دقیق هم نمی توان گفت که این کار 

در کارگاه های کاشی سازی کاشان ساخته شده است.
شیراز  و  کرمان  تهران،  شهرهای  در  کاشان  بر  علاوه  قاجار  دوره  در  اینکه  بیان  با  وی 
دارد که  احتمال وجود  این  بیان کرد:  بوده اند،  فعال  نیز  فرنگ  کارگاه های کاشی گل 

کاشی های مسجد و مدرسه آقا بزرگ کاشان در یکی از این شهرها ساخته شده باشد.
زارعی اظهار کرد: اعجاز هنر محدود به کاشی درگاه نیست و گنبد مسجد و مدرسه آقا 
بزرگ کاشان نیز شگفتی های معماری این اثر تاریخی را به رخ می کشد، زیرا یکی از 
بزرگ ترین گنبدهایی است که از دوره قاجار تاکنون به صورت تمام آجری ساخته شده 
است. این گنبد، دارای دو پوسته گسسته با فاصله بین پوسته بالا و زیرین خود و به سبک 
نار یا پیازی اجرا شده است. این گنبد بزرگ بر روی هشت پایه عظیم برپا شده که در طرح 

مساجد قدیمی ایران، ایجاد گنبد بر روی پایه های آزاد به ندرت دیده می شود.
این استاد سرامیک ساز گفت: فضای زیر گنبد، ایوان مقابل آن و طاق چشمه های پیرامون 
گنبدخانه، فضای شبستان مانندی را تشکیل داده اند که از سه طرف باز بوده و بدون دیوار 
به فضای آزاد ارتباط دارد، به طوری که در تابستان های داغ منطقه کویری، هوای خنک 

در فضای گنبدخانه جریان دارد.
زارعی با بیان اینکه در این مسجد کتیبه های متعددی وجود دارد، ادامه داد: کتیبه موجود در 
محراب شبستان، مربوط به تابستان سال ۱۲۶۴ هجری قمری است و در آن نام بانی مسجد 

با عبارت »رضوان مآب فخرالحاج محمدتقی بن مرحوم محمد حسن نراقی« آمده است.
وی اظهار کرد: کتیبه گچی هشت ضلعی مقصوره زیرگنبد به خط ثلث، گچ بری شده و 
روی آن سوره فتح و با عنوان »کتبه اسدا... ۱۲۶۴« نوشته شده است. همچنین کتیبه کاشی 
ایوان جلو گنبد که مشتمل بر سوره نبأ و هفت بند محتشم کاشانی است که در وسط آن 

عبارت »عمل کاتب الحروف محمد حسن ۱۲۶۳« دیده می شود.
با تاریخ ۱۲۶۶  نیز آیات قرآن همراه  بنا  بیان کرد: در داخل هشتی ورودی  این هنرمند 
هجری قمری نوشته شده اند و بر سردر مسجد نیز فرمان محمدشاه قاجار درباره بخشیدن 

مالیات قصابی و دباغی کاشان به تاریخ محرم الحرام ۱۲۵۶ نصب شده است.
زارعی گفت: کتیبه کاشی کاری سردر نیز شامل قصیده ماده تاریخ مربوط به سال ۱۲۴۸ 
هجری قمری است. بنیانگذار این بنای عظیم حاج محمدتقی خانبان بوده که آن را برای 
نماز جماعت و محل درس و بحث داماد خود یعنی حاج ملأ مهدی نراقی دوم، ملقب به 

آقا بزرگ بنا نهاده است.

جادوی معماری ایرانی در مسجد و مدرسه »آقا بزرگ«

کاشان؛ تعبیر رویای گردشگران

گزارش

گزارش ویژه

سُم دارانِ شاخص »کلاه قاضی« اصفهان آخر پاییز شمرده شدند

شمارش بازمانده های مدرنیته ناقص شهری
ایـن فکـر می کنـد کـه اگـر  بـه  کمتـر کسـی 
مناطـق حفاظـت شـده ای مثل پـارک ملی کلاه 
قاضـی و قمیشـلو در اطـراف اصفهـان وجـود 
نداشـتند، امروز اصفهان بیشـتر در قعر آلودگی 
صنایعـش فـرو رفتـه بـود و آتشِ خشـم طبیعت 
از  بـود.  بـاره سـوزانده  بـاره و صـد  ده  را  آن 
طبیعـی  دارایی هـای  سرشـماری  رو،  همیـن 
ایـن دو زیسـتگاه، پس انـداز باقـی مانـده بـرای 

را حسـاب می کنـد! اصفهـان 
اصفهـان، امـروز رسـماً در دل یک بحـران ملی 
جریـان  اخیـر  چندسـال  در  شـهر  ایـن  اسـت؛ 
اصلی زندگی را در بسـتر خشـک زاینده رود و 
در میـان غبـار و دود صنایـع کوچـک و بزرگ 
از دسـت داده اسـت. حالا یکی از محرک های 
ضربانِ آهسـته قلبـش، پارک ملـی کلاه قاضی 
اسـت که از آغـاز پاییز، اسـترس های زیادی را 
تـاب آورده اسـت؛ حـالا »آخـر پاییـز« اسـت و 

نوبـه شـمارش »جوجه ها«.
آنچه از شـکار، خشکسالیِ نسبتاً شدید و هجوم 
بیماری هایـی مثـل طاعـونِ نوشـخوارکنندگانِ 
هسـتند  سـرمایه هایی  باقی مانـده،  کوچـک 
کـه اگـر از جاده کشـی و پـروژه آرامسـتان در 
بهارسـتان هـم جان سـالم بـه در ببرنـد، موفق به 

حفـظ امیـد اصفهان برای اندکی بیشـتر زیسـتن 
شـد. خواهد 

دوشـنبه ۱۵ آذرمـاه سرشـماری این سـرمایه ها، 
»سُـم دارانِ شـاخص« کلاه قاضـی، توسـط ۲۱ 
گـروه کـه رهبـری هـر تیـم را یـک محیط بـان 
آشـنا بـا منطقـه بـه عهـده داشـت انجـام شـد و 
هـر تیـم بـه شـمارش »کل و بـز« در بخش هـای 

کوهسـتانی و »آهـو« در دشـت ها پرداختنـد.
در حالـی کـه آفتـاب صبحگاهـی تقریبـاً تمـام 
بـود،  کـرده  را گـرم  قاضـی  دشـت های کلاه 
دوربیـن  بـا  کـه  گروه هـا  از  یکـی  محیط بـان 
»تـو  کـرد  تکـرار  می گشـت،  آهـو  دنبـال  بـه 
تـو  صبـح  تـا  شـب  می خوابـن!  پاییـز  آفتـابِ 
سـرما می دوند که سردشـون نشـه. تـو روز، زیر 
آفتـاب می خوابـن! الان سـخت می بینیمشـون، 

بوته هـا خوابیـدن«. تـو 
دنبـال  بـه  سرشـماری  تیـم  کـه  چهارپایانـی 
شمردنشـان اسـت بـا دیـدن انسـان یـا شـنیدن 
آفتـاب زده  خوابـگاه  از  ماشـین ها،  صـدای 
گریـز  همیـن  و  می کننـد  فـرار  خـود  پاییـزی 
ممکـن  را  در دشـت  آنهـا  رؤیـت  تحـرک  و 
می کنـد. گفته محیط بان درسـت اسـت، آهوها 
تـا جای ممکـن در جای خـود خوابیده اند، اگر 

خطـر حملـه انسـان را خیلـی نزدیـک احسـاس 
کننـد، از جـا بلنـد شـده و سـرمازده، خرامـان 

می شـوند. دور 
یـک  از  دیگـر،  دشـت  بـه  دشـت  یـک  از 
آبشـخور بـه آبشـخور دیگـر، ده تـا و بیسـت 
امـا  متفـاوت  آهوهـا  جمعیـت  تـا،  سـی  و  تـا 
مجموعشـان قابـل ملاحظـه اسـت، در ایـن بین 
یـک دشـت کوچـک کـه محیط بـان مدعـی 
اسـت!  خالـی  باشـد  داشـته  آهـو  بایـد  اسـت 
بـه دنبالشـان  بـه دشـت،  در ارتفاعـی مشـرف 

را  گـرگ  چهـار  از  گروهـی  می گـردد. 
می بینـد. حـالا معلـوم می شـود که چـرا آهویی 
در این دشـتِ مسـاعد حضور نـدارد. گرگ ها 
در کمین انـد و شـاید بـوی شکارشـان، آهوهـا 

از محـل دور کـرده اسـت. را 
در نزدیکـی آبشـخورها، محدوده هـای کشـت 
علوفـه، مسـیرهای بکـری کـه مشـخصاً هنـوز 
آن  بـه  معـدن داری  و  شـکارچی  هیـچ  پـای 
بـاز نشـده، گله هـای پـر جمعیـت آهـو پرسـه 
بلنـدی  و  پسـتی  کـه  بخش هایـی  در  می زنـد. 

معـادن  نخاله هـای  یـا  دارد  ناهمـواری  و 
همـه  و  اسـت  کمتـر  حضورشـان  باقی مانـده، 
اینهـا اثبـات می کنـد کـه انسـان نبایـد دخـل و 

باشـد. داشـته  ایـن زیسـتگاه  در  تصرفـی 
بـه گفتـه محیط بـان بـا تجربـه ای کـه همچنـان 
گشـت  مخصـوص  مسـیرهای  احتیـاط  بـا 
احـکام  »اخیـراً  می کنـد،  طـی  را  محیط بانـی 
معـدن داران  و  شـکارچیان  بـرای  سـنگینی 
متخلـف صـادر شـده و قانـون توانسـته قـدری 

کنـد.« کمـک  منطقـه  امنیـت  بـه 
او در حالـی کـه امیـد زیـادی بـه دل دارد، بـا 
خوشـحالی می گویـد، »با عشـق سـعی می کنیم 
حیوانـات  ایـن  باشـد،  داشـته  آرامـش  منطقـه 
امـن  اینجـا جایشـان  دارنـد، می داننـد  اعتمـاد 
مـا  ماشـین های  حرکـت  از  حتـی  اسـت، 

هسـتیم.« مواظبشـان  می داننـد  نمی ترسـند، 
در پایـان سـفر یکـی از تیم هایـی کـه بـه دنبـال 
کلاه  ملـی  پـارک  خـاص  دشـت های  آهـو، 
قاضـی را گـز کرده بودنـد، بیشـتر از ۳۰۰ آهو 
دیـده شـدند و چنـد گـروه دیگـر هـم آمـار 
کمتـر یـا بیشـتر از دشـت های دیگـر بـه همـراه 
گروه هـای  تعـداد  بـا  گذشـته  سـال  داشـتند. 
کمتـر، حـدود ۲۵۰۰ آهـو در منطقـه شـمارش 

شـده بودنـد و حـالا هـم محیط بـان نـوروزی، 
معتقـد اسـت حداقـل ۳۰ گـروه، دو روز تمـام 
جمعیـت  تـا  کننـد،  شـمارش  را  آهوهـا  بایـد 
واقعـی آهوهـای کلاه قاضی مشـخص شـوند.

بـه گـزارش ایسـنا، کلاه قاضـی، پـارک ملـی 
حفاظـت شـده در جنوب شـرقی شـهر اصفهان 
شـاخص  چهارپایـان  حضـور  بـا  کـه  اسـت 
مشـهور  گیاهـی  پوشـش  تنـوع  البتـه  و  خـود 
 ۴۰ شـده  حفاظـت  منطقـه  ایـن  اسـت.  شـده 
هـزار هکتـاری، پاییـز ۱۴۰۰ بـا تهدید سـاخت 
آزادراه کنارگـذر شـرق اصفهـان مواجه بود و 
بعـد از تلاش هـای مردمـی، بالاخـره ایـن خطر 
بـه طـور موقـت از سـرش بـاز شـد و در حـال 
دوسـتداران  و  زیسـت  محیـط  فعـالان  حاضـر 
حیوانـات منتظـر تصمیـم جدیـد ملی بـرای راه 

هسـتند. جایگزیـن 
جدیـد  تصمیـم  از  خبرهایـی  بیـن،  ایـن  در 
شـهردار بهارسـتان مبنی بر ایجاد آرامسـتان در 
حوالـی ایـن پـارک ملـی بـه گـوش می رسـد؛ 
بـه  منتسـب  اینسـتاگرام  در صفحـه  خبـر  ایـن 
شـهردار جدید بهارسـتان منتشـر شـده و فعالان 
محیـط زیسـتی، بـرای بـار دوم در سـال جاری 
نگـران ایـن منطقه خـاص اکولوژیک هسـتند.



Over the past few years and 
since the end of the war in 
Syria, Tehran, and Damascus 
have been taking major steps 
for expansion of mutual trade 
ties, and considering Syria’s 
efforts for reconstructing the 
country’s war-torn infrastruc-
tures, the construction sector 
has been one of the major are-
as that Iran has been focusing 
on for the expansion of ties 
with the Arab country.
Head of Iran-Syria Joint 
Chamber of Commerce Key-
van Kashefi has said that cur-
rently, commodity items in the 
fields of housing construc-
tion, bridge and dam con-
struction, electricity supply, 
and technical and engineering 
services are at the top of the 
list of exports to this country.

According to Kashefi, the 
trade between the two coun-
tries has been following an 
upward trend over the past 
Iranian calendar year (ended 
on March 20) and the two 
sides’ trade balance stood at 
$170 million in the said year.
The figure is expected to in-
crease to over $300 million 
in the current Iranian calendar 
year, according to the official.
Syria has repeatedly ex-
pressed eagerness for the 
participation of Iranian com-
panies in the country’s re-
construction projects and 
has invited private and public 
entities from Iran to join the 
Syrian government in recon-
structing the country’s infra-
structure. The Islamic Repub-
lic, on the other hand, has also 

been taking serious steps in 
this regard.
Last week, Head of Iran’s 
Trade Promotion Organization 
(TPO) Alireza Peyman-Pak 
said the country has allocat-
ed a special budget of $50 
million to support the Iranian 
export companies active in the 
Syrian market.
“Iran and Syria have good po-
litical relations and we must 
use this opportunity to en-
courage the private sector and 
our businessmen to enter the 
Syrian market,” Alireza Pey-
man Pak told the national TV.
Referring to a visit to Syria 
by a delegation headed by 
Industry, Mining and Trade 
Minister Reza Fatemi Amin in 
late November, he said: “Dur-
ing the visit to Damascus, we 

were mainly looking for ways 
to pave the way for the private 
sector to expand trade with 
this country.”
The official noted that the TPO 
has it on the agenda to estab-
lish offices for promoting bar-
ter trade with not only Syria 
but also all other neighboring 
countries.
“Syria imports $4 billion [of 
goods] annually and exports 
$800 million,” Peyman Pak 
said.
Iran and Syria also signed four 
documents to boost coopera-
tion in the fields of trade and 
industry during the visit of the 
Iranian delegation to Damas-
cus.
The documents were inked at 
the end of the two countries’ 
second Joint Economic Com-
mittee meeting which was 
held in the Syrian capital.
Since the first Iran-Syria Joint 
Trade Committee in late Au-
gust 2019, the two sides have 
exchanged numerous trade 
delegations for discussing 
mutual cooperation.
Iranian private companies are 
now providing construction 
materials to Syria and are 
working on several major re-
construction projects in the 
country.
However, despite all the men-
tioned improvements in the 
two countries’ trade ties, the 
level of trade is far from the 
potentials and capacities of 
the two countries.
Head of Iran-Syria Joint 
Chamber of Commerce be-

lieves that the value of Iran’s 
trade with Syria should have 
reached $1 billion in the cur-
rent Iranian calendar year.
“We are far away from our 
trade targets,” he said, adding: 
“Plans must be implemented 
to see the improvement of 
trades with this country.”
“Exporting raw materials, steel 
and petrochemicals to Syria 
can lead to an increase in the 
level of trade between the two 
sides because Syria currently 
needs raw materials and by 
sending such items Iran can 
secures the market for the 
coming years,” according to 
Kashefi.
Referring to the lack of infra-
structure for trade between 
the two countries, he said: “In 
cases such as transportation, 
Turkey has advantages over 
Iran due to its neighborhood 
with Syria.”
Iran does not share a border 
with Syria and has not been 
able to benefit from the Iraqi 
border for expanding trade 
with Syria, he regretted.
Since, there is also no regular 
shipping line between the two 
countries, the Islamic Repub-
lic plans to benefit from the 
capacities of the country’s pri-
vate sector to invest in estab-
lishing shipping lines between 
the two countries.
Economic forecasts indicate a 
doubling of trade between Iran 
and Syria in the current year 
(2021), this is while sanctions 
have slowed down the pro-
cess of this trade growth.

Syria, a huge capacity for Iranian construction, engineering services exports

Over 108 Million 
COVID Vaccines In-
jected in Iran
The Iranian Health Ministry said 
on Tuesday that more than 108 
million jabs of COVID-19 vac-
cines have been injected across 
the country.
New figures released by the 
Health Ministry indicate that 
more than 108.41 million doses 
of coronavirus vaccines have 
been administered in the coun-
try as of Tuesday, with over 
58.29 million people having 
received the first dose of the 
vaccine.
While more than 39.52 million 
coronavirus diagnostic tests 
have been carried out in Iran so 
far, the total number of people 
tested positive has exceeded 
6,141,000 following the detec-
tion of 3,514 new cases since 
Monday.

--------------------------------------

Acclaimed Joint 
Production Docu-
mentary Wins Big 
in UK
The North East International 
Film Festival (NEIFF) in the UK 
has awarded ‘The Forbidden 
Strings’, a documentary from 
Iran, Afghanistan, and Qatar.
Directed by Hassan Nouri and 
produced by Afsaneh Salari, the 
doc won the awards for Best 
Feature Documentary and Best 
of the Fest Feature at the 2021 
edition of the NEIFF.
The 71-minute film tells the 
story of four young Afghans 
who have been making mu-
sic together for years, despite 
the disapproval of the people 
around them.

--------------------------------------

Cinéma Vérité an-
nounces Iranian 
lineup for interna-
tional competition 
Seven documentaries by Irani-
an filmmakers will be screened 
in the various categories of the 
international competition at 
the 15th edition of the Cinéma 
Vérité festival. The major Iranian 
international festival for docu-
mentary films will open with a 
limited number of guests and 
audience on Thursday at Teh-
ran’s Charsu Cineplex.
“Eastwood” by Alireza Ra-
sulinejad, “Makeup Artist” by 
Jafar Najafi and “Broken Bones” 
by Alireza Memariani will be 
screened in the feature-length 
documentary category.

--------------------------------------

Tehran, Prague 
explore avenues of 
economic co-op

Head of Iran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines and 
Agriculture (ICCIMA), in a 
meeting with the ambassador 
of the Czech Republic in Teh-
ran explored ways of expand-
ing economic cooperation 
between the two countries, 
the ICCIMA portal reported 
on Tuesday. In the meeting, 
Gholam-Hossein Shafeie and 
Joseph Richtar emphasized 
the two countries’ experiences 
in the field of rail transport and 
water resources management 
and called for cooperation in 
such areas. During the talks, 
Shafeie described the Czech 
Republic as one of the most 
stable economies in Eastern 
Europe which has experienced 
significant economic growth 
over the past decade and has 
progressive investment laws 
compared to other Eastern Eu-
ropean countries.

First phase of smart 
COVID plan to be 
implemented in 
executive organiza-
tions: Minister
The first phase of a smart plan 
to curb coronavirus spread and 
impose restrictions in Iran will 
begin as of Saturday in execu-
tive organizations, said the inte-
rior minister.
In an address to reporters fol-
lowing a Tuesday meeting of the 
operational headquarters of the 
National Task Force for Fighting 
the Coronavirus, Ahamd Va-
hidi, who is the headquarters’ 
commander, added the smart 
plan will be implemented in five 
phases starting from the execu-
tive organizations.

--------------------------------------

Iran plans overseas 
farming in Russia, 
Brazil
Iran plans overseas farming in 
Brazil and Russia to grow crops 
and secure a stable supply amid 
surging food prices and linger-
ing drought.
The West Asian country, which 
relies on imports for key staples 
such as rice, wheat, corn and 
oilseeds, is seeking to boost 
supplies as surging global food 
costs and the most draconi-
an sanctions ever imposed by 
the US, fuel inflation, Press TV 
wrote.
In recent years, consecutive 
governments have spoken of 
plans to lease arable land or buy 
stakes in overseas ventures in 
countries such as Kazakhstan, 
Brazil, Russia, Ukraine, Azerbai-
jan and Ghana, but it is not clear 
how many of those plans have 
been firmed up, if any.

--------------------------------------

Documentary on Gi-
lan Province’s nam-
ad mali shown in 
video competition 
section of UNWTO’s 
General Assembly
A short documentary film 
about namad mali of northern 
province of Gilan, was shown 
in the video competition sec-
tion of the General Assembly of 
the UN World Tourism Organ-
ization (UNWTO) held in Ma-
drid from Nov. 30-Dec. 3, said 
deputy head of the province’s 
Cultural Heritage, Tourism and 
Handicrafts Organization.
Namad mali, roughly translated 
as felt beating, is a traditional 
craft being practiced in var-
ious parts of Iran to make a 
traditional rug named namad. 
Farzad Rashidi told IRNA that 
namad is produced in different 
cities of Gilan Province includ-
ing Talesh, Rudbar, Rudsar and 
Amlash. 

--------------------------------------

Iranian Women 
Basketball Team’s 
FIBA Ranking Im-
proves
Iranian national basketball 
team’s International Basketball 
Federation ranking improved 
two steps in latest FIBA ranking. 
The Iranian national basketball 
team ranked 6th in 2021 Asia 
B Cup.
The team’s current FIBA with 
two step improvement is now 
78th in the world. In Asian 
Basketball Federation ranking, 
the Iranian national team ranks 
15th. The American team ranks 
first in the world and Australia 
second the world ranking.
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The operator of the develop-
ment project of phases 22 to 
24 of South Pars Gas Field 
said the last gas turbo-com-
pressor of the phases’ refinery 
has been successfully put into 
operation, the portal of Pars 
Oil and Gas Company (POGC) 
announced.
“In order to make the neces-
sary preparation for the stable 
supply of fuel in winter, the last 
turbo-compressor of the refin-
ery of phases 22 to 24 was 
put into operation,” Ali-Asghar 
Sadeghi said.
He noted that the gas trans-
mission unit of the refinery of 
the mentioned phases includes 
six turbo-compressors for 
sending processed gas to the 
national network.
The official put the gas produc-
tion capacity of the project at 
56 million cubic meters (mcm) 
per day, and said: “With the 
injection of gas into the refin-
ing and gas processing lines, 
in addition to producing hy-
drocarbon products such as 

gas condensate, liquefied gas, 
ethane and sulfur, 50 mcm of 
sweet gas will also be sent 
through a 42-inch pipeline to 
the national gas transmission 
network on a daily basis.”
South Pars phases 22-24 de-
velopment plan produces 56 
mcm of rich gas, 75,000 bar-
rels of gas condensate, 1.5 
million tons of liquid liquefied 
petroleum gas (propane and 
butane), and one million tons 
of ethane per day to feed pet-
rochemical plants and has also 
a daily production capacity of 
400 tons of sulfur.
POGC is in charge of develop-
ing the giant South Pars gas 
field, which Iran shares with 
Qatar in the Persian Gulf. The 
field is currently divided into 
24 standard phases on the Ira-
nian side and is estimated to 
contain a significant amount 
of natural gas, accounting 
for about eight percent of the 
world’s reserves, and approx-
imately 18 billion barrels of 
condensate.

Last gas compressor of South 
Pars phases 22-24 goes online

 Head of Iran’s Ports and Maritime 
Organization (PMO) has condemned 
the U.S. restrictions imposed on the 
Islamic Republic’s maritime trans-
portation activities, the PMO portal 
reported.
Ali-Akbar Safaei has made the re-
marks at the 32nd session of the 
International Maritime Organization 
(IMO) Assembly which was held on-
line on Tuesday.
“The foundation of the International 
Maritime Organization is laid based 
on the cooperation of its member 
states with the aim of maintaining 
and promoting maritime safety and 
security and preserving the environ-
ment and increasing shipping effi-
ciency,” he stressed.
“Despite Iran’s favorable role in IMO 
and the country’s effective imple-
mentation of maritime treaties as 
a responsible member, we, unfor-
tunately, continue to see a series of 
unfair and restrictive actions by the 
United States against Iran’s maritime 
transportation industry,” Safaei add-
ed.
The deputy transport minister stated 
that the Iranian government strong-

ly condemns these actions that 
threaten the safety and security of 
the country’s maritime industry, and 
are contrary to the spirit of the in-
ternational maritime treaties and the 
explicit text of Articles 1 and 2 of the 
IMO Convention.
“We call on the IMO member states 
to pay attention to the negative im-
pacts and consequences of the U.S. 
actions and to hold the government 
accountable to the international mar-
itime community and oblige them to 
refrain from such actions,” he said.
Further in the gathering, Safaei 
addressed the president, secre-
tary-general, and other members of 
the IMO, saying: “The world will have 
security, stability and peace and sus-
tainable development if there aren’t 
any oppressive, unilateral sanctions, 
contrary to the UN Charter and the 
provisions of the IMO Convention.”
If the parties to the maritime con-
ventions fulfill their obligations prop-
erly, there will be no restrictions for 
Iran for the expansion of bilateral or 
multilateral cooperation with other 
IMO member states, in particular the 
country’s neighbors., he stated.

PMO condemns U.S. restrictions 
on Iran’s maritime activities



 Iranian Energy Minister Ali-Akbar 
Mehrabian has expressed the Islamic 
Republic’s readiness for joining the 
country’s electricity network to those 
of Azerbaijan and Russia, IRNA re-
ported.
Making the remarks in a meeting with 
Azerbaijan’s Ambassador to Tehran 
Ali Alizadeh, Mehrabian emphasized 
Iran’s readiness for the development 
and continuation of electricity ex-
change between Iran and the Republic 
of Azerbaijan, saying: “Studies have 
been conducted on electricity coop-
eration among Iran, Azerbaijan and 
Russia and Iran is ready to start syn-
chronizing its electricity network with 
these countries.”
He noted that due to the different 
peak consumption periods of these 
countries in summer and winter, it is 
possible to increase electricity transit 
in order to meet the electricity needs 
of the countries in various time spans.
Referring to the long-standing rela-
tions between Iran and Azerbaijan in 

water and energy sectors, Mehrabian 
added: “Azerbaijan has had very good 
achievements in the energy sector in 
recent years, including gas extraction 
and electricity generation, which is 
admirable.”
Mehrabian further emphasized the 
need to expand Tehran-Baku relations 
in various economic sectors, saying: 
“It is possible to increase the eco-
nomic exchanges between the two 
countries; for instance, regarding Aras 
River, some joint work has been done, 
which is necessary to be pursued and 
become operational in the form of 
joint cooperation.”
As one of the major players in West 
Asia’s energy market, Iran is now 
emerging as a major electricity hub in 
the region as the country is following 
a comprehensive plan for synchroniz-
ing its power grid with the neighbor-
ing countries.
Iraq was the first neighbor whose 
national electricity network was syn-
chronized with the Islamic Republic’s 

power grid back in November 2019, 
and now the Energy Ministry is fol-
lowing a plan to connect the electric-
ity networks of Russia and Azerbaijan 
with the Iranian grid.
Back in September, former Energy 
Minister Reza Ardakanian had an-
nounced that a research project for 
the synchronization of the electricity 
networks of Iran, Azerbaijan, and Rus-
sia was underway by his ministry.
According to Ardakanian, there are 
two possible routes for the synchro-
nization of Iran and Russia’s power 
grids, one of which is through Ar-
menia and Georgia and the other is 
through Azerbaijan.
The route through Azerbaijan is cur-
rently more plausible and Iran is more 
inclined toward this country since, in 
a meeting with Azerbaijan’s Deputy 
Prime Minister Shahin Mustafayev 
back in February 2019, Ardakanian 
had announced that the two countries 
electricity networks would become 
synchronized.

Fish is among the healthiest foods on 
the planet.
It’s loaded with important nutrients, 
such as protein and vitamin D.
Fish is also a great source of omega-3 
fatty acids, which are incredibly impor-
tant for your body and brain.
Here are some health benefits of eating 
fish that are supported by research.
1. High in important nutrients
Fish is packed with many nutrients that 
most people are lacking.
This includes high-quality protein, io-
dine, and various vitamins and miner-
als.
Fatty species are sometimes consid-
ered the healthiest. That’s because 
fatty fish, including salmon, trout, sar-
dines, tuna, and mackerel, are higher 
in fat-based nutrients.
This includes vitamin D, a fat-soluble 
nutrient that many people are lacking. 

Fatty fish also boast omega-3 fatty ac-
ids, which are crucial for optimal body 
and brain function and strongly linked 
to a reduced risk of many diseases 
(1Trusted Source).
To meet your omega-3 requirements, 
eating fatty fish at least once or twice 
a week is recommended. If you are a 
vegan, opt for omega-3 supplements 
made from microalgae. 
2. May lower your risk of heart attacks 
and strokes
Heart attacks and strokes are the two 
most common causes of premature 
death in the world (2Trusted Source).
Fish is considered one of the most 
heart-healthy foods you can eat.
Unsurprisingly, many large observa-
tional studies show that people who 
eat fish regularly have a lower risk 
of heart attacks, strokes, and death 
from heart disease (3Trusted Source, 

4Trusted Source, 5Trusted Source, 
6Trusted Source).
In one study in more than 40,000 men 
in the United States, those who regu-
larly ate one or more servings of fish 
per week had a 15% lower risk of heart 
disease (7Trusted Source).
Researchers believe that fatty types of 
fish are even more beneficial for heart 
health due to their high omega-3 fatty 
acid content.
3. Contain nutrients that are crucial 
during development
Omega-3 fatty acids are essential for 
growth and development.
The omega-3 fat docosahexaenoic 
acid (DHA) is especially important for 
brain and eye development (8Trusted 
Source).
For this reason, it’s often recommend-
ed that pregnant and breastfeeding 
women eat enough omega-3 fatty ac-

ids (9Trusted Source).
However, some fish are high in mer-
cury, which is linked to brain develop-
mental problems.
Thus, pregnant women should only 
eat low-mercury fish, such as salmon, 
sardines, and trout, and no more than 
12 ounces (340 grams) per week. 
They should also avoid raw and un-
cooked fish because it may contain mi-
croorganisms that can harm the fetus.
4. May boost brain health
Your brain function often declines with 
aging.
While mild mental decline is normal, 
serious neurodegenerative ailments 
like Alzheimer’s disease also exist.
Many observational studies show that 
people who eat more fish have slow-
er rates of mental decline (10Trusted 
Source).
Studies also reveal that people who eat 
fish every week have more gray matter 
— your brain’s major functional tissue 
— in the parts of the brain that regu-
late emotion and memory (11Trusted 
Source).
5. May help prevent and treat depres-
sion
Studies have found that people who 
eat fish regularly are much less like-
ly to become depressed (12Trusted 
Source).
Numerous controlled trials also reveal 
that omega-3 fatty acids may fight de-
pression and significantly increase the 
effectiveness of antidepressant medi-
cations (13Trusted Source, 14Trusted 
Source, 15Trusted Source).
Fish and omega-3 fatty acids may also 
aid other mental conditions, such as 
bipolar disorder (16Trusted Source).
6. A good dietary sources of vitamin D
Vitamin D functions like a steroid 
hormone in your body.Fish and fish 
products are among the best dietary 

sources of vitamin D. Fatty fish like 
salmon and herring contain the high-
est amounts (18Trusted Source).
A single 4-ounce (113-gram) serving 
of cooked salmon packs around 100% 
of the recommended intake of vitamin 
D.
Some fish oils, such as cod liver oil, 
are also very high in vitamin D, provid-
ing more than 200% of the Daily Value 
(DV) in a single tablespoon (15 ml).
If you don’t get much sun and don’t 
eat fatty fish regularly, you may want 
to consider taking a vitamin D supple-
ment.
7. May reduce your risk of autoim-
mune diseases
Autoimmune diseases like type 1 dia-
betes occur when your immune sys-
tem mistakenly attacks and destroys 
healthy body tissues.
Several studies link omega-3 or fish 
oil intake to a reduced risk of type 1 
diabetes in children, as well as a form 
of autoimmune diabetes in adults 
(19Trusted Source, 20Trusted Source, 
21Trusted Source).
The omega-3 fatty acids and vitamin D 
in fish and fish oils may be responsible.
Some experts believe that fish intake 
may also lower your risk of rheuma-
toid arthritis and multiple sclerosis, but 
the current evidence is weak at best 
(22Trusted Source, 23Trusted Source).
8. May help prevent asthma in children
Asthma is a common disease charac-
terized by chronic inflammation of your 
airways.
Rates of this condition have increased 
dramatically over the past few decades 
(24Trusted Source).
Studies show that regular fish con-
sumption is linked to a 24% lower risk 
of asthma in children, but no signif-
icant effect has been found in adults 
(25Trusted Source).

Qatar World Cup a 
chance to dwindle 
Iranophobia, dep-
uty minister says
The 2022 FIFA World Cup will be 
a significant opportunity to repre-
sent the true face of Iran by efforts 
to dwindle the so-called anti-Irani-
an sentiments, the deputy tourism 
minister has said. “Qatar’s World 
Cup offers a unique opportunity 
to introduce destinations near 
the host country, and we should 
take advantage of this opportunity 
to confront Iranophobia”, ILNA 
quoted Ali-Asghar Shalbafian 
as saying on Monday. To make 
good use of this occasion, it is 
necessary to develop consensus 
among the relevant agencies, and 
if this does not occur, it will be 
detrimental to the country, the of-
ficial added. A key priority should 
be introducing Iran and its unique 
tourist attractions to World Cup 
spectators, he noted.

First phase of 
smart COVID plan 
to be implemented 
in executive organ-
izations: Minister
The first phase of a smart plan to 
curb coronavirus spread and im-
pose restrictions in Iran will be-
gin as of Saturday in executive 
organizations, said the interior 
minister. In an address to report-
ers following a Tuesday meeting 
of the operational headquar-
ters of the National Task Force 
for Fighting the Coronavirus, 
Ahamd Vahidi, who is the head-
quarters’ commander, added the 
smart plan will be implemented 
in five phases starting from the 
executive organizations.

Iran plans over-
seas farming in 
Russia, Brazil
Iran plans overseas farming in 
Brazil and Russia to grow crops 
and secure a stable supply amid 
surging food prices and lingering 
drought. The West Asian coun-
try, which relies on imports for 
key staples such as rice, wheat, 
corn and oilseeds, is seeking to 
boost supplies as surging global 
food costs and the most draco-
nian sanctions ever imposed by 
the US, fuel inflation, Press TV 
wrote. In recent years, consec-
utive governments have spoken 
of plans to lease arable land or 
buy stakes in overseas ventures 
in countries such as Kazakhstan, 
Brazil, Russia, Ukraine, Azerbai-
jan and Ghana, but it is not clear 
how many of those plans have 
been firmed up, if any.

Documentary on 
Gilan Province’s 
namad mali shown 
in video compe-
tition section of 
UNWTO’s General 
Assembly
A short documentary film about 
namad mali of northern prov-
ince of Gilan, was shown in 
the video competition section 
of the General Assembly of the 
UN World Tourism Organization 
(UNWTO) held in Madrid from 
Nov. 30-Dec. 3, said deputy 
head of the province’s Cultural 
Heritage, Tourism and Handi-
crafts Organization.
Namad mali, roughly translated 
as felt beating, is a traditional 
craft being practiced in various 
parts of Iran to make a tradition-
al rug named namad.

Some Evidence-Based Health Benefits of Eating Fish

Iran tops medal table at Asian Youth Para Games
 Iran topped medal tally of the 2021 
Asian Youth Para Games held in Bah-
rain.
The Iranian athletes claimed 44 gold 
medals, 53 silvers and 25 bronzes.
Thailand came second with 33 (gold), 
25 (silver) and 17 (bronze) medals.
Iran sent 165 athletes to the fourth 
edition of the Games which were held 
in Manama, Bahrain from Dec. 2 to 6.
Iran finished in second place in the 
previous edition in the UAE behind 

Japan.
A total of 750 Para athletes from 29 
countries are expected to participate 
in the competitions.
The first Asian Youth Para Games was 
held in Tokyo, Japan in 2009 and Kua-
la Lumpur hosted the second edition 
four years later.
At the closing ceremony, the flag was 
handed over to the next host city, 
Tashkent who will stage the games in 
2025.
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Source: https://www.healthline.com/nutrition/11-health-benefits-of-fish#TOC_TITLE_HDR_13

Deputy Speaker of Iranian Parlia-
ment Ali Nikzad and the Head of 
Iran-Ukraine Parliamentary Friend-
ship Group, Andrey Vladimirovich 
Bogdanets have emphasized the 
need to broaden mutual ties between 
the two countries in various fields in-
cluding mining, energy, agricultural, 
and chemical products.
During a meeting on Tuesday, the 
officials exchanged views on the 
development of trade and econom-
ic ties between the two countries of 
Iran and Ukraine.
Speaking in the meeting, Nikzad 
pointed to the two countries’ great 
potentials for enhancing bilateral 
trade ties, saying that the current 
volume of trade between the two 
countries is not commensurate with 
existing capacities and it is neces-
sary for the two sides to improve the 
level of trade.
Parliaments of the two countries 
have also a great capacity to develop 
ties, and parliamentary cooperation 
is Ukraine’s priority for expanding bi-
lateral ties, Nikzad stressed, adding 
that the Parliaments of the two coun-
tries can pave the way for developing 
cooperation in all other sectors.
Vladimirovich for his part confirmed 
Nikzad’s remarks on the low level 
of trade and economic relations 
between Iran and Ukraine and ex-

pressed hope that this shortcoming 
would be resolved through dialogue 
between political, parliamentary, and 
private sector representatives of the 
two sides.
He further called for the expansion 
of cooperation and said the Ukraini-
an parliament welcomes broadening 
bilateral ties with the Iranian Parlia-
ment (Majlis) and is interested in 
continuing the dialogue between the 
representatives of the two countries 
in parliamentary friendship groups 
to facilitate cooperation.
Back in May, Iran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines and Ag-
riculture (ICCIMA) held an online 
specialized meeting in collabora-
tion with the Ukrainian Chamber of 
Commerce and Industry (UCCI) to 
explore ways of expanding trade ties 
between the two countries.
The virtual event was attended 
by the head of the two countries’ 
chambers of commerce, the head 
of the Iran-Ukraine Joint Chamber of 
Commerce, as well as officials and 
private sector representatives from 
both sides.
Cooperation in the agriculture sector 
was the main focus of the mentioned 
event since most of the trade ex-
changes between the two countries 
in the previous year were related to 
agricultural products.

Iran, Ukraine stress expansion 
of trade ties
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نباید بگذاریم 
برخی مشکلات 
به بحران تبدیل 
شوند تا به جای 
مدیریت جهت 

حل مشکل، 
مجبور به 

مدیریت جهت 
حل بحران 

باشیم.

محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه در جلســه مشــترک با 
نماینده مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شورای اســامی، شهرداران و 
روسای شوراهای اســامی شهرهای 
شهرســتان مبارکه اظهار کرد: مردم 
منطقه و به خصوص شهرستان مبارکه 
جزو ذینفعان این شــرکت محسوب 
می شوند و فولاد مبارکه نیز به عنوان 
یک مرکز مهم صنعتی مزایای زیادی 
برای کشور و مردم منطقه داشته ودارد؛ 
نبایــد از مزایایی که ایــن صنعت در 

منطقه به وجود آورده غافل شد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه افزایش 
مطالبه گری مردم را نشانه بصیر بودن 
آن ها دانست و خاطرنشان کرد: عدالت 
از شعارهای به حق جمهوری اسامی 
است اما انتظارات مردم نیز باید منطقی 
باشد چراکه اصاح امور نیازمند زمان 

کافی است.
وی با تاکید بر ضرورت پیشبرد اهداف 
در فضایــی عقانــی و منطقی اذعان 
داشت: نباید بگذاریم برخی مشکات به 
بحران تبدیل شوند تا به جای مدیریت 
جهت حل مشکل، مجبور به مدیریت 

جهت حل بحران باشیم.
طیب نیــا با تاکید بر ضــرورت اصاح 
دیدگاه مردم نسبت به فولاد مبارکه و 
دیگر صنایع بزرگ کشور تصریح کرد: 
نباید بگذاریم ثمرات فولاد مبارکه برای 
کشور، استان و منطقه فراموش شوند؛ 
تعداد قابل توجهی از مردم شهرستان 
مبارکه در این شــرکت مشغول به کار 

هســتند که البته حق طبیعی مردم 
شریف شهرستان مبارکه است.

وی با بیــان این که منطقــه پیرامون 
فولاد مبارکه همواره جزو اولویت های 
این شــرکت در حوزه مسئولیت های 
اجتماعی و کمک به رفع مشــکات 
منطقه بوده است، عنوان داشت: فولاد 
مبارکه طی ســال های گذشــته در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی پیشرو 
بوده و بر خاف شــایعات مطرح شده، 
بخش عمده ای از آب مورد نیاز خود را 
بازچرخانی می کند و به این هدف که 
به عنوان یک صنعت سبز مطرح بشود 

بسیار نزدیک است.
مدیرعامل فولاد مبارکه همچنین در 
ادامه گفت: فولاد مبارکه از پروژه های 
فرهنگی و ورزشی منطقه پیرامون خود 
حمایت خواهد کــرد و در حال حاضر 
نیز کلیه پروژه های شهرستان مبارکه 
که نیاز به حمایت دارند باید براساس 
نیازهای منطقه اولویت بندی شوند تا 
حمایت ها جهت مند بوده و برای مردم 

نیز محسوس باشد.
طیب نیا بر منطقی بودن و قابل توجیه 
بــودن ســرمایه گذاری ها در منطقه 

تاکید کرد و ابرازداشت: فولاد مبارکه 
تــاش خواهد نمود تــا در حد امکان 
خــود در مسیرمشــارکت در تجهیز 
امکانات فرهنگی و ورزشی شهرستان 
مبارکه گام بــردارد و در عین حال از 
ســرمایه گذاری در حوزه درمان این 

شهرستان دریغ نخواهد کرد.

ضرورت به روزرسانی تجهیزات پزشکی 
و درمانی شهرستان مبارکه

پروین صالحی نماینده مردم شهرستان 
مبارکه در مجلس شورای اسامی نیز 
در این جلسه با بیان این که شهرستان 
مبارکه باید درخور مجاورت با صنعت 
بزرگ فولاد مبارکه باشد، اظهار کرد: 
جاده های مواصاتی قطب صنعت کشور 
درخور شأن مردم شهرستان مبارکه و 
شرکت فولاد مبارکه نیست و امیدواریم 
با مشارکت فولاد مبارکه اقداماتی در 

جهت بهبود آن ها برداشته شود.
وی افزود: صنعت فولاد به عنوان یک 
صنعت مادر در این شهرســتان ایجاد 
شد و از مدیرعامل و مدیران ارشد فولاد 
مبارکه می خواهم با وجود نگاه مثبت 
ایشان، گام های موثری در جهت رفع 

کمبود امکانات فرهنگی و ورزشی در 
این شهرستان بردارد.

نماینده مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شــورای اســامی با تأکید بر 
ضــرورت حمایــت از ورزش مبارکه 
خاطرنشان کرد: سامت مردم مبارکه 
یکی از اولویت های این شهرستان است 
و تأمین امکانات ورزشــی می تواند از 
بروز بسیاری از آســیب های جسمی 
و بیماری ها جلوگیری و پیشــگیری 
کند؛ مراکز درمانی شهرستان مبارکه 
نیز به حمایت و به روزرسانی تجهیزات 
پزشــکی و درمانی نیاز دارند و صنایع 
مجاور این شهرستان نیز طبیعتاً در این 

خصوص ذینفع هستند.
شایان ذکر اســت در ادامه این جلسه 
تعدادی از شهرداران و روسای شوراهای 
اسامی شهرهای منطقه مبارکه نیز به 
طرح دغدغه ها و مشــکات شهرهای 
خود پرداختنــد و از مدیرعامل فولاد 
مبارکه خواســتند تا با مشارکت این 
شــرکت امکان رفع مشکات و تأمین 
نیازمندی هــای مختلــف شــهرها 
و روســتاهای اطراف فولاد مبارکه با 

سرعت بیشتری فراهم شود.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با بیان این که نباید 
بگذاریم ثمرات فولاد مبارکه برای کشــور، استان و 
منطقه فراموش شود، گفت: بر این مسأله باور داریم که 
مردم شهرستان مبارکه و منطقه پیرامونی فولاد مبارکه 

جزو ذینفعان این شرکت هستند.

06
 مدیر آبفای لنجان از همکاری شهرداری سده لنجان در 
صدور سریع مجوز حفاری برای توسعه و نصب انشعابات 
آب و فاضاب شهر سده لنجان خبر داد. علی ناظمی گفت: 
در نشستی که به تازگی با حضور مدیرعامل آبفای استان 
اصفهان، شهردار و اعضای شورای شهر سده لنجان برگزار 
شد، موضوع صدور مجوز به موقع برای اصاح شبکه فرسوده 
خیابان امام سده لنجان و پیگیری ردیف اعتبار برای احداث 

مخزن جدید سده مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.وی 
در بخش دیگری از سخنانش بر توسعه شبکه فاضاب در 
این منطقه اشاره کرد و گفت: در حال حاضر توسعه شبکه 
فاضاب به طول هفت کیلومتر در بافت قدیمی شهر سده 
لنجان در حال انجام اســت. ناظمی با اشاره به طرح های 
توسعه ای شــبکه فاضاب افزود: با سرمایه گذاری فولاد 
مبارکه، به زودی طرح شبکه فاضاب در شهرک نگین و 

مجموعه کارگاهی سده لنجان نیز عملیاتی می شود. مدیر 
آبفای لنجان تصریح کرد: شرکت فولاد مبارکه در قالب 
قرارداد بیع متقابل با شرکت آبفای استان اصفهان نسبت 
به تأمین منابع مالی مورد نیاز در زمینه احداث تاسیسات 
فاضاب در شهرهای زاینده رود، زرین شهر، سده لنجان، 
ورنامخواست و چمگردان در شهرستان لنجان اقدام کرده 

است تا از پساب حاصله در بخش صنعت استفاده کند.

 مدیر آبفای لنجان از همکاری 
شهرداری سده لنجان خبر داد:

 صدور سریع مجوز 
 حفاری برای توسعه 
شبکه آب و فاضلاب

معاون بهره بــرداری ذوب 
آهــن اصفهان بــا تاکید بر 
اینکــه ذوب آهن بــا وجود 
نــرژی  محدودیت هــای ا
امکان توقف کل خط تولید 
خود را نــدارد، گفت: وجود 
محدودیت های تأمین برق 
و گاز و آب نشان می دهد که 
در کشور صنعت در اولویت 

قرار ندارد.
مهرداد تولائیان در گفت وگو 
با ایســنا، درباره محدودیت 
تأمیــن گاز صنایع فولادی، 
اظهار کرد: محدودیت هایی 
کــه از نظــر عددی بــه ما 
اعام شده تقریباً ۵۰ درصد 
مصــرف گاز اســت که در 
نامه نگاری هایــی با وزرای 
صمت و نفت اعام کرده ایم 
که ایــن محدودیت ها برای 
 صنایع فولادی امکان پذیر 

نیست.
وی افزود: اکنون نزدیک ۲۵ 
درصد مصــارف گاز خود را 
کاهش داده ایــم و در حال 
رایزنی هستیم تا سهمیه گاز 
ذوب آهن معقول با شرایط 

فنی کارخانه باشد.
معاون بهره بــرداری ذوب 
آهــن اصفهان بــا تاکید بر 
اینکــه متاســفانه صنایع 
فولادی از جمله ذوب آهن 
از ابتدای امســال تاکنون یا 
درگیر محدودیت های تأمین 
آب بودند که ایــن موضوع 
منطقــه ای اســت، تصریح 
کرد: البته بحــث تأمین گاز 
و بــرق و محددیت های آن 
سراسری است و به طور قطع 
این کمبودها و محدودیت ها 
بر روی تولید صنایع فولادی 

اثرگذار خواهد بود.
وی با اعتقاد بر اینکه وجود 
محدودیت های تأمین برق 
و گاز و آب نشان می دهد که 
در کشور، صنعت در اولویت 
قرار ندارد، گفت: در مجموعه 
ذوب آهــن بــا وجــود این 
محدودیت هــا امکان توقف 
کل خــط تولیــد آن وجود 
ندارد، امــا ناچاریــم با این 
محدودیت ها کنار بیاییم و در 
حال حاضر این محدودیت ها 
را در کارگاه هــای نــورد و 
نیروگاه هــای خــود اعمال 

کرده ایم.
تولائیان اضافه کرد: از سوی 
دیگر میــزان تولید کوره ها 
و کارگاه های جانبی با مواد 
مصرفــی همچــون آهک و 
نســوز را کاهش داده ایم و 
یا ناچار به بــه کاهش تولید 
آهن اسفنجی خود شده ایم 
تا بتوانیم با محدودیت های 
تأمین گاز کنــار بیاییم. وی 
تصریح کرد: بــه طور قطع 
محدودیت هــای ناشــی از 
تأمیــن گاز و کاهــش این 
تولیــدات طبیعتــاً بر روی 
محصول نهایی اثرگذار است.

معاون بهره بــرداری ذوب 
آهن اصفهان دربــاره تأثیر 
محدودیت هــای گاز و تأثیر 
بر تعهــدات این شــرکت 
بــه خصوص تحویــل ریل، 
توضیح داد: تولیدات خاص 
و اســتراتژیک ذوب آهــن 
همچــون ریل حــدود یک 
بیســت و پنجــم کل حجم 
تولید این مجموعه در سال 
است، بنابراین سعی شده به 
هر قیمتی تولید محصولات 
اســتراتژیک ذوب آهــن را 
حفــظ کنیــم تــا در روند 
فعالیت کشور اختال ایجاد 

نشود.
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معاون بهره برداری ذوب آهن 
اصفهان:

 صنعت 
در اولویت قرار ندارد

ســفیر پرتغال در ایران گفت: مذاکرات وین را خــوش بینانه دنبال 
می کنیم و امیدواریم که این مذاکرات بــه زودی به نتیجه مطلوب و 
دلخواه برســد تا با رفع تحریم، بتوانیم روابط اقتصادی گسترده تری 

برقرار کنیم.
»کارلوش آنتونیو ریکا دو کاشتا« در دیدار با سرپرست معاونت سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان افزود: همکارانم در اتاق بازرگانی 
اصفهان فرصت های تجاری موجود با شــرکت های ایرانی را بررسی 
کردند و با امیدواری مذاکرات وین را دنبال می کنیم که به نتایج مثبت 

و قابل قبولی برسد.
وی ادامــه داد: اطاعات خود را در مورد فعالیت هــا و همکاری هایی 
که می توانیم با ایران انجام دهیم با ســفیر جمهوری اسامی ایران در 
لیســپون بروز کردیم، اما تحریم ها و اقداماتی که "ترامپ" انجام داد 
بسیاری از اینها را نابود کرد و بسیاری از این اتفاق های مثبتی که بویژه 

در زمینه اقتصادی امکان وقوع داشت، را متوقف کرد.
به گفته وی، پیش از این درجلســه اتاق بازرگانی، بررســی و تحقیق 
کردیم که چه فرصت هایی برای همکاری بیشتر ۲ کشور و بویژه پرتغال 

و اصفهان می تواند فراهم باشد.
سفیر پرتغال در ایران با بیان اینکه امروز اولین سفر به یک استان بعد از 
تهران است، اظهار داشت: حدود یکسال است که در ایران هستم ولی 
بدلیل مشغله های زیاد فرصت اینکه زودتر به اصفهان بیایم را نداشتم. 
وی اضافه کرد: مشغله کاری از یک طرف و واگذاری مسوولیت اتحادیه 
اروپا به پرتغال از طرف دیگر و بعد از آن هم شیوع کرونا، موجب شد که 

نتوانیم به اصفهان سفر کنیم.
آنتونیو ریکا دو کاشتا خاطرنشان کرد: برای فعالیت و از سرگیری روابط 
دوجانبه، اصفهان را بعنوان اولین استان انتخاب کردم و با هیات همراه 
خود شامل مشاور اقتصادی، مسوول آژانس و موسسه پیگیری کننده 
مباحث اقتصادی با ایران و یکی دیگر از مشــاوران بین الملل خود در 

مباحث اقتصادی به این استان سفر کردم.
وی با بیــان اینکه ایران و پرتغال از گذشــته دور بــا یکدیگر ارتباط 
داشته اند و پیشینه تاریخی ۲ کشور این موضوع را اثبات می کند، افزود: 
مکان های متروکه باقیمانده در حوزه خلیج فارس نمود روابط ۲ کشور 

و حضور پرتغالی ها در ایران است.
ســفیر پرتغال در ایران گفت: ما در یک برهــه تاریخی با ایران متحد 
شــدیم و علیه امپراطوری عثمانی نبرد کردیم، دلایل بسیاری وجود 

دارد که رابطه عمیق و تاریخی بین ایران و پرتغال را نشان می دهد.
وی بیان کرد: پرتغال و ایران عاوه بر زمینه اقتصادی که می توانیم در 
آنها بسیار فعال باشیم زمینه های دیگر فرهنگی و ورزشی و زمینه های 

دیگری را برای همکاری با یکدیگر دارند.
آنتونیو ریکا دو کاشتا با اشاره به اینکه شکست ایران در فوتبال همیشه 
برای ما مشکل بوده است یادآور شد: ورزشکاران و بازیکنان ایران که در 
باشگاههای پرتغال بازی می کنند بسیار خوب هستند و با ایران روابط 
ورزشی خیلی خوبی را داریم که مثال بزرگ آن حضور اقای کیروش 

بعنوان سرمربی تیم ملی ایران بود.
وی اضافه کرد: بجز بحث ورزشــی، زمینه های خیلی خوبی در مورد 
توریسم داریم که می توانیم از آن بعنوان یک ظرفیت قوی برای تحکیم 

ارتباطات بین ۲ کشور بهره ببریم.
سفیر پرتغال در ایران با تاکید بر اینکه زمینه های بسیار زیادی برای 
همکاری وجــود دارد، ادامــه داد: پرتغال بعنوان یکــی از بزرگترین 
صادرکنندگان روغن زیتون در دنیا محسوب می شود و در زمینه تولید 
ماشین آلات صنعتی قیمت های بسیار قابل رقابتی حتی در مقایسه با 
اروپا داریم و این ماشین آلات از لحاظ کیفی هم بسیار مناسب هستند.

  زمینه های همکاری خوبی بین اصفهان و پرتغال وجود دارد
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
گفت: زمینه های همکاری خوبی بین اصفهان و پرتغال بویژه در زمینه 
گردشگری و اقتصادی، صنعتی و کشاورزی وجود دارد و امیدوارم در 

این سفر از جاذبه های اصفهان از نزدیک بازدید شود.
 محمدرضــا جانثاری خطاب به ســفیر پرتغال افزود: خرســندم که 
اصفهان را بعنوان اولین مقصد سفر خود انتخاب کردید و مشخص شد 
که شناخت به نسبت خوبی از استان و شهر اصفهان دارید و این برای 
ما بسیارخوشایند است. وی ادامه داد: استاندار اصفهان تمایل زیادی 
داشتند که در این ماقات حضور داشــته باشند که برای کار ضروری 

مجبور به سفر شد اما در سفرهای آینده میزبان شما خواهند بود.
جانثاری بیان کرد: روابط دیرینه ای از سال های دور تا کنون بین ایران 
و پرتغال وجود داشته است که این روابط فراز و نشیب های متعددی 
داشــته و در دوران های مختلف متفاوت بوده است. وی اظهار داشت: 
می توانیم با رجوع به تاریخچه و پیشــینه این روابــط ۲ ملت، از آن 
استفاده و هرچه بیشتر و مســتحکم تر کنیم و گام هایی را در راستای 

منافع ملی ۲ کشور برداریم.
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
گفت: اصفهان یکی از اســتان های صنعتی و کشاورزی خوب ایران و 

در زمینه گردشگری هم از جاذبه های بسیار خوبی برخوردار است.
جانثاری خاطرنشــان کرد: اصفهان از چند ســال گذشته تا اکنون با 
خشکسالی مواجه شده و عاقمندیم که تجارب و اطاعات متخصصان 
پرتغالی استفاده کنیم. وی یادآور شد: حوزه های بسیار متعددی که 
هر کدام از آنها می تواند دامنه وســیعی از همکاری ها را برای ۲ طرف 
ایجاد کند وجود دارد. سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری با ابراز خوشحالی از اینکه سفیر پرتغال با مشاوران اقتصادی 
خود به استان اصفهان سفر کرده اســت، ادامه داد: از هر فرصتی که 

بتواند همکاری های متعددی را برای ما ایجاد کند استقبال می کنیم.

گفت و گو

  سفیر پرتغال در ایران؛

 مذاکرات وین را خوش بینانه
 دنبال می کنیم

اقتصاد استان

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه مشترک با نماینده شهرستان مبارکه، رؤسای شوراهای اسلامی و شهرداران منطقه:

از ثمرات فولاد مبارکه برای منطقه و کشور غافل نشویم

رئیس اتحادیه طا و جواهر اصفهان با تاکید بر اینکه حذف 
ارزش افزوده از اصل طا بســیار به رونــق بازار طا کمک 
خواهد کرد، گفت: امــروز خرید و فروش طا به ســمت 
مصنوعات بســیار کم وزن همچون آویز و گوشــواره و یا 

سرویس هایی با وزن بسیار کم رفته است.
هوشنگ شیشه بران در گفت وگو با ایســنا، با تحلیل بازار 
طا و ســکه در کشــور، اظهار کرد: طی چند روز گذشته 
افزایش نرخ ارز منجر به ســیر صعودی بهای طا در بازار 

ایران شده است.
وی افزود: زمانی که دو آیتم نرخ ارز در بازار و اونس جهانی 

افزایش داشته باشد، طبیعتاً بر قیمت طا اثرگذار است.
رئیس اتحادیه طا و جواهر اصفهان با تاکید بر اینکه بازار 
طا و جواهر اصفهان به دلیل افزایــش قیمت ها در رکود 
به ســر می برد، تصریح کرد: اکنون به نوعی قدرت خرید از 
بسیاری خانواده ها سلب شده اســت و اکثریت مردم برای 
ســرمایه گذاری قادر به خرید طا نیستند. وی با اشاره به 
اینکه قیمت اونس جهانی امروز همانند چند روز گذشــته 
نوسان چندانی نداشــته و اکنون ۱۷۸۱ دلار است، گفت: 

علت اصلی نوسان محدود اونس جهانی انتشار گزارش هایی 
مبنی بر خفیف بودن سویه جدید کرونا و نزدیک شدن به 

پایان سال میادی است.
شیشه بران به افزایش قیمت سکه در بازار داخل اشاره کرد و 
گفت: همانند سال گذشته مردم تمایل برای سرمایه گذاری 
در بازار طا و ســکه ندارند، چراکه قدرت خرید آنها پایین 
آمده و اکنون برای مصرف و ســرمایه گذاری سکه به هیچ 
عنوان مورد استفاده قرار نمی گیرد، مگر در بخش ناچیزی 
از خانواده ها.وی ابراز امیدواری کرد: از ۱۳ دی ماه براساس 
قانون مصوب مجلس، مالیات بر ارزش افزوده از اصل قیمت 
طا، جواهر و پاتین حذف می شود و این موجب رونق بازار 
طا خواهد شد و همچنین موجب می شود خریدار هزینه 

کمتری در زمان خرید طا پرداخت کند.
رئیس اتحادیه طا و جواهر اصفهان توضیح داد: تا پیش از 
این مالیات بر ارزش افزوده هم از اصل طا دریافت می شد 
و هم از اجرت و سود مغازه دار، اما طی اباغیه اتاق اصناف 
ایران، از دی ماه امسال مالیات بر ارزش افزوده از اصل طا 
به طور کامل حذف می شود. وی تصریح کرد: حذف ارزش 
افزوده از اصل طا بســیار به رونق بازار طا کمک خواهد 
کرد، چراکه قیمت طا بســیار بالا است و ۹ درصد آن رقم 

بالایی را به خود اختصاص می دهد.
شیشــه بران با تاکید بر اینکه امروز خرید و فروش طا به 
سمت مصنوعات بســیار کم وزن همچون آویز و گوشواره 
و یا سرویس هایی با وزن بسیار کم رفته است، گفت: امروز 
سازندگان سمت ساخت مصنوعات طای کم وزن رفته اند 
و مغازه داران نیز سفارشات خود را به این سمت برده اند و 
مردم نیز تمایل به خرید این مــدل طا دارند. وی با پیش 
بینی آینده بازار طا، گفت: به طور قطع این بازار به تحولات 

و مسائل اجتماعی، سیاســی و اقتصادی در سراسر دنیا بر 
می گردد، اما در روزهای آینده متغیرهای زیادی از جمله 
مذاکرات برجام در پیش رو است، بنابراین نمی توان قیمت 

طا و سکه را پیش بینی کرد.
نایب رئیس اتاق اصناف اصفهان در ادامه با اشاره به اینکه به 
دلیل افزایش بهای نرخ دلار، قیمت نقره نیز سیر صعودی 
داشته است، اظهار کرد: این بازار همانند طا است و با توجه 
به اینکه مصنوع نقره معمولاً وزن بالایی دارد، رکود نیز در 
این بازار وجور دارد. وی تاکید کرد: پیــش از این خرید و 
فروش نقره برای آینه و شــمعدان عروس و دامادها و یا و 
موضوع هدیه بود، اما به دلیل افزایــش قیمت بهای نقره، 

معامات در این بازار نیز کاهش یافته است.
شیشه بران در ادامه با اشــاره به قیمت روزانه طا و سکه 
در بازار اصفهان، گفت: با توجه به صحبت های روز گذشته 
رئیس بانک مرکزی مبنی بر وضعیت مناسب اوضاع ارزی 
کشور، نرخ دلار به کانال ۳۰ هزار تومان بازگشت. وی افزود: 
در حال حاضر قیمت سکه طرح جدید ۱۳ میلیون و ۴۱۵ 
هزار تومان است، همچنین سکه طرح قدیم امروز با ورود 
به کانال ۱۳ میلیون، به قیمت ۱۳ میلیون و ۵۰ هزار تومان 
معامله شد؛ نیم سکه نیز ۶ میلیون و ۹۵۰ هزار تومان، ربع 
ســکه ۳ میلیون و ۹۵۰ هزار تومان و سکه های یک گرمی 

بانک مرکزی نیز ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان معامله شد.
رئیس اتحادیه طا و جواهر اصفهــان، اضافه کرد: قیمت 
هر گرم طای ۱۸ عیار نیز امــروز یک میلیون و ۳۱۴ هزار 
تومان و هر مثقال طای آب شده نیز ۵ میلیون و ۶۹۲ هزار 

تومان است.
به گفته شیشــه بران، امروز قیمت طا و انواع ســکه سیر 
صعودی داشته اســت، اما به نظر می رسد تا روز پنجشنبه 
قیمت ها در بازار در همین محدوده باشد. وی ابراز امیدواری 
کرد با تدابیر بانک مرکزی ثبــات و آرامش به قیمت ها باز 
گردد تا معامات و داد و ستدها در بازار طا و جواهر رونق 

بگیرد.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان پاسخ می دهد؛

آیا حذف ارزش افزوده موجب رونق بازار طلا می شود؟

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان با تاکید بر اینکه مدیریت بودجه سازمان به سمت منافع شهر و شهروندان 
است، گفت: این سازمان همواره در تاش بوده تا با بهینه ســازی هزینه ها، بودجه و درآمد سازمان را به سمت فعالیت های مؤثر و 

راهبردی از جمله آموزش، فرهنگ سازی و توسعه تکنولوژی ها هدایت کند. 
به گزارش خبرنگار ایمنا، غامرضا ســاکتی همزمان با روز حســابدار ضمن حضور در بخش های مختلف معاونت مالی و اداری 
سازمان، با تبریک این روز به کارکنان حوزه مالی و حسابداری، از تاش های آنها تقدیر کرد و با اشاره به نقش پرسنل حسابداری 
در شکل گیری نظم مالی و مدیریت اقتصادی سازمان مدیریت پسماند اظهار کرد: خوشبختانه سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان از حیث برخورداری از نیروهای توانمند و متخصص، سازمانی غنی است و تبلور این شایستگی در عملکرد نیروهای واحد 

مالی سازمان به چشم می خورد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان:

مدیریت بودجه سازمان پسماند 
شهرداری به سمت منافع شهراست



مدیر عامل بانک توســعه تعــاون از پرداخت 430 
میلیارد ریال وام قرض الحســنه به بیماران صعب 

العلاج طی یکسال اخیر خبر داد.
حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توســعه تعاون 
اظهار داشت: شاخص سلامت انسانی از مهمترین 
شاخصه های توسعه کشورها می باشد و حمایت از 
هموطنان بیمار از اولویت هــای برنامه دولت بوده 

است.
وی افزود: پرداخت تســهیلات قرض الحســنه به 
بیماران صعب العلاج، بیماران ســرطانی و درمان 
زوج های نابارور، در راســتای اجرای جزء ۲ بند )و( 
تبصره ۱۶ قانون بودجه سال ۹۹ با هماهنگی میان 

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و شبکه 
بانکی مطرح بوده است و بانک مرکزی نیز به عنوان 

تکلیف به بانک ها ابلاغ نموده است.
مهدیان گفت: دانشگاه های علوم پزشکی و خدمات 
درمانی به عنوان کادر اداری و تخصصی زیر مجموعه 
این وزارتخانه در استان ها متولی معرفی بیماران به 
شبکه بانکی بوده اند و بانک توسعه تعاون نیز پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه در دو استان تهران و اصفهان 
را بر عهده داشته است و طی یکسال اخیر مجموعاً 
430 میلیارد ریال در شعب بانک در دو استان تهران 
و اصفهان، به بیش از دو هزار بیمار پرداخت گردیده 
است. مدیر عامل بانک توسعه تعاون این تسهیلات را 

در قالب قرض الحسنه با نرخ کارمزد چهار درصد اعلام 
نمود و گفت: تسهیلات مطابق معرفی نامه ها تا سقف 
پانصد میلیون ریال به هر نفر پرداخت گردیده است. 
وی خاطر نشان کرد: دســتگاه های اجرایی متولی 
ســلامت و درمان در دولت و بخش عمومی تدابیر 
و برنامه های متنوعی برای ارتقای ســطح سلامت 
جامعه و درمان بیماران به اجرا درآورده اند و سازمان 
تأمین اجتماعی و سازمان بیمه سلامت نیز به عنوان 
دو ســازمان تخصصی در پوشش دهی هزینه های 
بیماران و پیشــبرد امور درمانی بیماران در سراسر 
کشور خدمات ارزنده ای به ویژه در دوران شیوع کرونا 

به هموطنانمان ارائه داده اند.
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با وجود ریزش ارزش دلاری بیت کوین، 
عده ای از کارشناسان این بازار این اتفاق 
را روند اصلاحی دانسته و آن را به عنوان 
فرصتی برای خرید در کف های قیمتی 

مطرح می کنند.
ســال ۲00۹ بود که معاملات اولیه بیت 
کوین آغاز شــد و تا جایی پیش رفت که 
در سال ۲0۱۷ در کمتر از یک سال ارزش 
آن از ۹00 دلار بــه تقریباً ۲0000 دلار 
رسید. پس از آن، آوازه این ارز دیجیتالی 
تقریباً ناشناخته به جایی رسید که اکنون 
بیت کوین 43 درصد کل بــازار ارزهای 

دیجیتالی را در اختیار گرفته است.
این گونه که بیت کوین در جمعه گذشته 
از ۵۷ هزار دلار تا ۵۲ هزار دلار ســقوط 
کرد. بسیاری از تحلیلگران حمایت ۵۲ 
هــزار دلار را محدوده بســیار مهمی در 
جهت روند صعودی بیت کوین می دیدند، 
اما پس از مدت کوتاهــی بیت کوین به 
راحتی کانال ۵۲ هزار دلار را نیز از دست 
داد و با ریزش تقریبــاً ۱۲ هزار دلاری، 
در برخــی صرافی هــا وارد محدوده 40 
هزار دلار نیز شد. در همین مدت مشابه، 
اتریوم، دومین رمز ارز بزرگ بازار بر اساس 
ارزش بازار، با افت ۱۱00 دلاری مواجه 
شــد و حتی در محدوده 3۵00 دلار نیز 

ورود یافت.

دلایل ریزش ارزهای دیجیتال
اما دلایل ورود ارزهــای دیجیتال به این 

کانال سراشیبی چیست؟ تا مدتی قبل 
بســیاری از تحلیلگران، سیاست های 
تورمی جهانی بــه ویژه آمریــکا را که 
حاصل شــیوع جهانی ویــروس کرونا 
بود مهم تریــن عامل رشــد بازارها به 
ویژه رمز ارزها می دانســتند، اما اخیراً 
چنین به نظر می آید که با تغییراتی در 
سیاســت های اقتصادی آمریکا شرایط 
ارزهای دیجیتال هم متفاوت شده است. 
چنانچه فدرال رزرو سرعت چاپ پول، 
خود را کاهش دهد، دلار در برابر دیگر 
ارزهــا قدرتمندتر خواهد شــد. اتفاقی 
که می توانــد در نهایت باعــث افزایش 
قیمــت دلار در بازارهــای جهانی و به 

دنبال آن کاهش قیمــت بیت کوین و 
دیگر دارایی های پرخطر شود.

از طرفی هم بــه احتمــال خیلی زیاد 
در کوتاه مدت، آمریــکا برنامه افزایش 
نرخ بهره را در پیش داشــته باشــد که 
در راســتای افزایش تمایــل مردم به 
مصــرف کمتــر و پس انداز بیشــتر در 
بانک ها اســت و از طریق کاهش تقاضا 
ســطح عمومی قیمت ها پایین می آید. 
همین قضیه می تواند ریسک بازارهای 
مالی به خصوص رمز ارزهــا را افزایش 
دهد. گفتنی اســت که هنوز در این باره 
تصمیم گیــری انجام نگرفتــه، اما بعد 
از اتمام جلســه مربوط به آن، ســقوط 

بیت کوین و دیگر رمز ارزهــا آرام آرام 
شروع شد.مورد تأثیرگذار دیگر، سویه 
جدیــد کرونا )امیکــرون( ترس جدید 
جهانی از آن است به همین دلیل ایجاد 
چنین بحران هایی باعث می شود مردم 
دارایی خود را به جای ســرمایه گذاری 
در بازارهای پرریسک مانند بیت کوین 
به طرف بازارهایی با ریسک کمتر وارد 
کنند. بر این اساس در همین چند روز 
نرخ طلا افزایشــی و نرخ بیــت کوین 
کاهشی بوده است، اما دلیل دیگری که 
برخی از منابع خبری آن را عامل ریزش 
ارزهــای دیجیتال می داننــد مقاومت 
چین در برابر رشد این بازار است. گفته 

می شــود دولت چین به دنبال سرکوب 
بیشــتر فعالیت های مرتبط با رمز ارزها 
است. یکی از مدیران ارشد بانک مرکزی 
این کشــور اخیراً گفته است که دولت 
برخورد با نسل جدید ارزهای دیجیتالی 
نظیر متاورس ها را تشدید خواهد کرد. 
این اولین باری نیست که چین مخالفت 
خود را در این حوزه ابراز می کند؛ آخرین 
بار حدود چند ماه پیــش مایینگ را در 
این کشور ممنوع کرد که سبب شد بازار 

مدتی درگیر همین شوک شود.
»عباس آشــتیانی« مدیرعامل انجمن 
بلاک چین ایران نیــز در رابطه با دلایل 
ریزش رمز ارزها می گوید: نرخ بیکاری 
آمریکا روند نزولی خــود را آغاز کرده و 
به اثبات رسانده و آغاز فعالیت صنعتی و 
رشد GDP در کشورهای توسعه یافته، 
همان طور که در سال ۲0۱۸ پیش بینی 
کرده بودند، دلایلی خواهد بود که رشد 
بدون پشتوانه مقدار دلار جهانی و چاپ 
بی رویه پول روند کاهشــی پیدا کرده و 
پشــتوانه دلار آمریکا که بخشی از آن 
GDP و رشــد اقتصادی آمریکاست، با 
افزایش GDP و کاهش نرخ بیکاری در 
ایالات متحده، منجر بــه افزایش ارزش 
دلار و کاهش بی رویه چاپ دلار شود که 
هر دو موضوع روی تمامی بازارها تأثیر 
منفی خواهد گذاشت و ارزش کالاها و 
سطح عمومی قیمت ها را دچار کاهش 

خواهد کرد.

علت کاهش قیمت بیت کوین در این روزها چیست؟

فرصتی برای خرید در کف های قیمتی

اقتصاد نوین
مدیر عامل بانک توسعه تعاون خبر داد:

پرداخت وام قرض 
الحسنه دو هزار بیمار 

صعب العلاج

سرپرســت معاونت هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری اصفهان گفت: 
توسعه صادرات در این استان نیازمند 
جزیــره ای عمل نکــردن نهادهای 
اجرایی، هم افزایی و همکاری بیشتر 
آنها است. امیررضا نقش روز سه شنبه 
در کارگروه توسعه صادرات استان در 
محل استانداری اصفهان، افزود: هرچه 
میزان همــکاری نهادهای مرتبط با 
تولید و صادرات بــا یکدیگر افزایش 
یابد صدور کالا به دیگر کشورها بهبود 
می یابد. رییس دفتر نمایندگی وزارت 
امور خارجه در اصفهــان نیز در این 
نشست گفت: زمینه فعالیت این نهاد 
صرفاً سیاسی نیســت بلکه آمادگی 
دارد برای مباحث اقتصادی و افزایش 
صادرات با بخش دولتی و خصوصی 
همکاری روز افزون داشــته باشــد. 
همچنین رییس سازمان صنعت معدن 
و تجارت استان اصفهان در این جلسه 
اظهارداشت: استان اصفهان از مناطق 
پیشرو در تولید و صادرات است و وجود 
میزهای تخصصی از جمله سنگ های 
قیمتی و نیمه قیمتی فرصت مناسبی 

برای توسعه صادرات بشمار می رود.

سرپرست معاونت هماهنگی اموراقتصادی 
استانداری اصفهان مطرح کرد:

توسعه صادرات نیازمند 
جزیره ای عمل نکردن 

نهادهای اجرایی

خبراول
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری خبر داد:

 قطع ۲۵0 اصله درخت
 در منطقه ۱۵

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری اصفهان گفت: فردی متخلف، 
تعداد ۲۵0 اصله درخت بید ۱0 تا ۱۵ 
ســاله را برای احداث ویــلا در یک باغ 

شخصی به کام نابودی کشاند.
مجید عرفــان منــش در گفت وگو با 
خبرنگار ایمنا اظهار کرد: تیم گشــتی 
یــگان عملیاتــی ۱۱0 کلانتــری ۱۷ 
هفتون اصفهان در تاریخ هفتم آذرماه 
۱400 در پی گزارش های مردمی مبنی 
بر تخریب گســترده یکــی از باغ های 
حاشیه شــهر اصفهان در منطقه ۱۵، 
نیروهای ویژه خود را بــه محل حادثه 
اعزام کرده اســت که بر اساس گزارش 
نیروی انتظامی، شــخصی تعداد ۲۵0 
اصله درخت بید ۱0 تا ۱۵ ساله را برای 
احداث ویلا به کام نابودی کشانده است.

وی افزود: طبق این گزارش، ســازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
بــه عنوان متولــی حفــظ و نگهداری 
عرصه های سبز شــهر اصفهان، نسبت 
به تنظیم شــکایت از فرد مذکور اقدام 

کرده است.

استاندار سیســتان و بلوچستان گفت: حضور 
و ســرمایه گذاری ذوب آهن اصفهان در این 
استان راه را برای بنگاههای بزرگ اقتصادی باز 
می کندتا با سرمایه گذاری لازم از ظرفیت های 
معدنی منطقه در جهت توســعه و پیشرفت 

اقتصادی ایران اسلامی استفاده شود.
حسین مدرســی خیابانی در نشست بررسی 
راهکارهای ســرمایه گذاری در بخش معدن 
سیستان و بلوچستان که با حضور مدیرعامل 
و ســرمایه گذاران ذوب آهن اصفهان و برخی 
بنگاه هــای اقتصــادی کشــور برگزار شــد 
اظهارداشت: خیلی از ظرفیت های معدنی این 
استان ناشناخته بوده و نیاز است با بهره برداری 
از ایــن ظرفیت ها زمینــه ایجاد اشــتغال و 
توسعه اقتصادی فراهم شــود. وی افزود: باید 
از ظرفیت های بی شــمار معدنی سیستان و 
بلوچستان در جهت توســعه و پیشرفت این 
استان استفاده کنیم زیرا ما قابلیت های خوبی 

در این زمینه داریم.
استاندار سیســتان و بلوچســتان ادامه داد: 
این اســتان دارای تنها بندر اقیانوسی کشور 
و ظرفیت های بی شــماری در حوزه اشتغال 
دریا محور اســت. وی با بیان این که سیستان 
و بلوچســتان یک هزار و ۶00 کلیومتر مرز با 
ویژگی های خاص با سایر کشورها دارد تصریح 
کرد: طبیعت بکر این استان یکی از مهم ترین 

مزیت های گردشگری و کشاورزی است.
مدرس خیابانی خاطرنشان کرد: وجود معادن 
طلا، مس و منیزیت در سیستان و بلوچستان 
بســیار اهمیت دارد و می تواند باعث توسعه و 
ایجاد اشــغال پایدار برای جوانان جویای کار 

در این استان شــود. وی ادامه داد: مسئولان 
و دولت به سیســتان و بلوچســتان بدهکار 
هســتند و باید نگاه ویژه ای بــه ظرفیت ها و 
توانمندی هــای این اســتان در جهت ایجاد 
اشتغال و توسعه آن داشته باشند زیرا این یک 
تکلیف ملی است تا شــاخص های توسعه ای 

افزایش یابد.
استاندار سیستان و بلوچستان تاکید کرد: ذوب 
آهن اصفهان می تواند به عنوان پیشکســوت 
در حوزه معادن و ســرمایه گذاری عمل کند و 
باعث انتقال تجربیات و جذب بنگاه های بزرگ 
اقتصادی کشور به این استان شود. وی افزود: 
ذوب آهــن اصفهان همچنیــن می تواند یک 
ســایت و پایانه صادراتی در یکی از مرزهای 
سیستان و بلوچستان ایجاد کند تا عبور مرور 

و تجارت تسریع شود.
مدرس خیابانی تصریح کرد: شــرایط ویژه ای 
برای ســرمایه گذاران بزرگ در سیســتان و 
بلوچستان ایجاد شود تا سرمایه گذاران درگیر 

بوروکراسی اداری نشوند.

    ذوب آهن برای توســعه سیســتان و 
بلوچستان وارد میدان شد

 مدیرعامل ذوب آهــن اصفهان نیز گفت: این 
شرکت سعی دارد با کمک مردم و ظرفیت های 
موجود استان در میدان توسعه پایدار اقتصادی 
جنوب شرق کشــور ایفای نقش کند. منصور 
یــزدی زاده افزود: یکــی از مصادیق و عوامل 
حضور ذوب آهن اصفهــان در منطقه اجرای 
خط آهن چابهار - زاهدان است که در توسعه 
منطقه نقش مهمی دارد. وی با اشــاره به این 

که سیســتان و بلوچســتان را منــزل خودم 
می دانم و به این منطقه احساس تعلق می کنم 
خاطرنشان کرد: تمام تلاش و توان خود را در 

جهت توسعه این منطقه به کار می گیرم.
مدیرعامل ذوب آهــن اصفهان گفت: با توجه 
به این کــه شــرکت های زیرمجموعه ذوب 
آهن اصفهان در حوزه های مختلف به صورت 
تخصصی فعالیت می کنند قرار است در حوزه 
معادن سیستان و بلوچســتان نیز وارد کار و 
تلاش شــده تا بتوانیم نقش خوبی در توسعه 
و امنیت پایــدار این منطقه ایفــا کنیم. وی 
گفت: ذوب آهن ســالانه بیش از یک میلیون 
تن واردات مواد اولیه دارد که به صورت عمده 
شامل زغال ســنگ و کُک اســت، در سفر به 
سیستان و بلوچستان قرار شد تمرکز بیشتری 
برای واردات مواداولیــه از طریق بندر چابهار 

داشته باشیم.
یزدی زاده گفت: در حوزه صادرات نیز با توجه 
به این که اخیراً با امضای تفاهم نامه ای ارتباط 
ما با پاکستان برای ســرمایه گذاری مشترک 
برقرار شده، استان سیســتان و بلوچستان به 
سبب داشــتن مرزهای طولانی با این کشور 
مسیر بسیار خوبی برای افزایش این ارتباطات 
است که از آن بهره خواهیم گرفت. وی خاطر 
نشان ســاخت: در همین زمینه سعی داریم با 
ایجاد یک سایت یا گمرک اختصاصی در یکی 
از ســه مرز میرجاوه، خــاش و چابهار فرایند 
صادرات محصول و واردات مواد اولیه را تسریع 
کنیم.مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با اشــاره 
به پیشنهاد استاندار سیســتان و بلوچستان 
مبنی بر حفر یک حلقه چاه ژرف از ۱0 حلقه 
چاه تصویبی در سیســتان بــرای تأمین آب 
مورد نیاز واحدهای وابســته به ذوب آهن در 
این استان بیان کرد: با توجه به حضور شرکت 
شستا وابسته به تأمین اجتماعی در سیستان 
و بلوچســتان در یک کنسرنسیوم مشترک با 
شرکت صدرتأمین در رابطه با ایجاد نیروگاه و 
حفر و بهره برداری از چاه ژرف در این استان 
هماهنگــی و مذاکره خواهیم کرد تا انشــاا... 
موضوع مطرح وبه صورت مشــترک وارد این 
فاز شویم. شایان ذکر است؛ منصور یزدی زاده 
و هیأت همراه با هدف آشنایی با پتانسیل ها و 
قابلیت های منطقه، به اتفاق داوود شــهرکی 
سرپرســت معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری و جمعــی از مدیران اســتانی و 
شهرستانی از پایانه و بازارچه مرزی میرجاوه 

بازدید کردند.

خبر روز
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نشست بررسی راهکارهای سرمایه گذاری دربخش معدن سیستان و بلوچستان با حضور مدیرعامل و سرمایه گذاران ذوب آهن اصفهان برگزار شد:

حضور ذوب آهن اصفهان راهگشای بنگاه های اقتصادی
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رگولاتور بورس و اوراق بهادار آمریکا تحقیقاتی درباره جنجال پنل های خورشیدی تسلا آغاز کرده است. سرآغاز این تحقیق شکایت یک اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

افشاگر بود که فاش کرد تسلا درباره مشکل در سیستم پنل های خورشیدی و ریسک آتش سوزی به سهامداران و مردم اطلاع رسانی 
کاملی انجام نداده است. کمیسیون بورس و اوراق بهادار آمریکا اعلام کرد تحقیق درباره تسلا بر اساس درخواست استیون هنکس 
)یکی از مدیران کیفیت میدان سابق تسلا( براساس قانون آزادی اطلاعات انجام شده است. هنکس در سال ۲۰۱۹ شکایتی درباره 
سیستم های خورشیدی ثبت کرد و خواستار اطلاعاتی درباره این مورد شد. کمیسیون بورس و اوراق بهادار در ۲۴ سپتامبر و در پاسخ 
به درخواست هنکس گفت: ما تأیید می کنیم تحقیقاتی که شما خواستار سوابق آن هستید، همچنان فعال است و ادامه دارد. اما این 
سازمان از ارائه سوابق در این باره خودداری کرد. به گفته مقامات SEC این نامه بدان معنا نیست که تخلفاتی رخ داده است. هنکس در 
آگوست ۲۰۲۰ میلادی از تسلا اخراج شد. او ادعا کرد دلیل اخراجش انتقام از وی برای اعلام نگرانی های ایمنی بوده و در همین راستا 
از تسلا شکایت کرد. طبق شکایت هنکس، تسلا و شرکت سولارسیتی )که در ۲۰۱۶ ادغام شدند(، مسئولیت و قرار گرفتن در معرض 

آسیب به اموال، خطر آسیب به کاربران، آتش سوزی و غیره را قبل و بعد از ادغام به سهامداران فاش نکردند.

تحقیقات یک سازمان دولتی در آمریکا آغاز شد

پنل های خورشیدی تسلا زیر ذره بین قانون

کسب مهـارت؛ راز پول درآوردن شرافتمندانه

دانـش کـامپیوتــر

رویدادهای اســتارت آپــی اینوتکس 
۲۰۲۲ از دی ماه در استان های فارس، 
قم، زنجان، کرمانشاه، سمنان و تهران 
آغاز می شود و تا فروردین ۱۴۰۱ ادامه 

خواهد داشت.
سجاد عباسی فشمی، دبیر نمایشگاه 
اینوتکس ۲۰۲۲ گفت: پنجمین دوره 
رقابت های اســتارت اپــی اینوتکس 
»اینوتکس پیچ«، با مشــارکت فعالان 
زیست بوم نوآوری و فناوری کشور، از ۳۰ 
دی ماه آغاز می شــود و تا ۲۵ فروردین 
۱۴۰۱ در استان های فارس، قم، زنجان، 

کرمانشاه، سمنان و تهران ادامه دارد.
عباسی فشمی درباره رویداد »سیکاپ« 
نیز گفت: فستیوال سیکاپ یک رویداد 
علمی-سرگرمی اســت که هر ساله با 
هدف پــرورش تفکر خــلاق در دانش 
آموزان و ارتقای مهارت ها و استعدادهای 
آن ها از طریق ایجاد موقعیت های واقعی 
و چالــش برانگیز در قالــب بازی های 
آموزشــی برای آنان، طراحی و برگزار 
می شــود. ایمان محمدعلی، مسئول 
برگزاری رویداد »اینوتکس پیچ« گفت: 
هر سال شهرهای جدیدی تحت پوشش 
این طرح قرار می گیرنــد و در انتخاب 
شهرها ســعی داریم تا توازن مناسبی 
بین استان های کمتر برخوردار و توسعه 
یافته ایجاد شــود. وی افــزود: در این 
رقابت ها اســتارت آپهای برتر هر شهر 
به انتخاب داوران محلی انتخاب شــده 
و در ادامه از اســتارت آپهای برگزیده 
هر شهر، به منظور حضور در نمایشگاه 
اینوتکــس ۲۰۲۲ و نیز شــرکت در 
رقابت های نیمه نهایی و نهایی در مقابل 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی دعوت 

می شوند.
محمدعلی ادامــه داد: در این مرحله، 
اســتارت اپ ها ضمــن بهره مندی از 
فرصت حضور در دورهٔ پیش-شتابدهی 
مخصوص اینوتکس، امکان بهره مندی از 
خدمات ویژه از قبیل فضای کار اشتراکی 
رایگان، خدمات مربوط به سیستم های 
پرداخت آنلاین و ... را به منظور توسعه 
کسب وکار و آمادگی بیشتر برای شرکت 
در رقابت های نهایی را خواهند داشت. 
وی خاطر نشان کرد: برگزیدگان نهایی 
این رقابت ها ضمن بهره مندی از جوایز 
نقدی، امکان اســتفاده از تســهیلات 
اعتبــاری و وام های ویــژه ای که برای 
توســعهٔ کســب وکار خود را خواهند 

داشت.
مســئول برگزاری رویــداد اینوتکس 
پیچ گفت: در ادوار گذشته رقابت های 
استارت اپی اینوتکس پیچ، بیش از ۷۰۰ 
تیم و استارت آپ مشارکت کرده و ایده ها 
و طرح های نوآورانه خــود را به بیش از 
۲۰۰ ســرمایه گذار داخلی و خارجی 

ارائه کرده اند.
محمد علی افزود: در ســال گذشته و 
در چهارمیــن دوره این رقابت ها، ۲۱۰ 
استارت آپ از استان های مختلف کشور 
ثبت نــام کردند و در نهایــت تیم های 
برگزیده ضمن بهره منــدی از جوایز 
نقدی ۳ میلیارد ریالی بهره مند شدند. 
رویــداد دانــش آموزی »ســیکاپ«، 
همزمان بــا اینوتکــس ۲۰۲۲ برگزار 
می شود. یاســر قرایی، دبیر چهارمین 
دوره رویداد سیکاپ گفت: در این رویداد 
با طراحی بخش های مختلف به دنبال 
اســتعدادیابی کودکان و نوجوانان به 
جای حالت تســتی و چهارگزینه ای، 
بصــورت عملــی و در ابعــاد مختلف 
جسمی-حرکتی، شــناختی-فکری، 
روحی-روانــی، هیجانی-عاطفــی، 
ارتباطی-اجتماعی هستیم. هدف ما این 
است تا والدین دانش آموزان با حضور در 
این رویداد، استعدادهای فرزند خود را 
بیشتر شناخته و مســیر خوبی را برای 

آینده آنان طراحی کنند.

رویداد
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مهارت:سرمایهایگرانبها
از میان همه پاســخ هایی که به این 
پرسش می شود داد، یک پاسخ موضوع 
مورد علاقه بسیاری از کارشناسان در 
بازار کار و کاریابی اســت: »مهارت«. 
کارفرمایان همیشــه از روبرو شدن 
با آن دســته از جوینــدگان کار که 
هیچ مهارتی ندارنــد می نالند. از نظر 
کارفرمایان این جوینــدگان »تقریباً 
بی سواد« هســتند در حالی که خود 
آنان چنین برداشــتی ندارد. تجربه 
نشــان داده کــه بســیاری از مردم، 
بخصــوص فارغ التحصیــلان جوان 
دانشــگاه ها، درباره معنــی و مفهوم 
»مهارت« دچار تردید هســتند. این 
تردید تا آن جاست که بعضی از افراد 
هیچوقت در زندگی خود پی به اهمیت 
این موضوع نمی برند. تصور می کنند 
مدرک دانشگاهی که کسب کرده اند 
همان مهارتشان است اما واقعیت این 
اســت که بی مهارت به دنیا آمده اند و 
بی مهارت هم از دنیا می روند. کسانی 
که ابهام کمتری دارند، کسب مهارت 
را تا پس از پایان تحصیلات دانشگاهی 
به تعویق می اندازند یا در نیمه زندگی 
و پس از ناکامی های متعدد در بازار کار 
سراغش می روند. اما آن ها که باهوش 
هستند، کسب مهارت را حتی پیش 
از ورود به دانشــگاه می آموزند. اینان 
به اهمیــت ســرمایه گران بهایی که 
دارند آگاهند و از قضا در بازار کار هم 

موفق ترین اند.
»دانش« فراتر از »درس« است. وقت 
صحبت از کســب »مهارت« اســت، 
منظور از »دانــش« همان »آگاهی« 
اســت. ممکن اســت دانش آموز یا 
دانشــجویی در درس خواندن خیلی 
وارد باشــد اما از این بابت »آگاهی« 
کسب نکند. بدون »آگاهی« در هیچ 
فن و هنــری »مســلط« و »ماهر« 

نخواهیم بود.

مهارتچیست؟
آیا درسی که می خوانیم همان مهارت 
اســت؟ خیر. مهارت عبارت از تسلط 
فنی یا هنری بر انجــام مجموعه ای 
از فعالیت هــای کاری که مســتلزم 

»دانش« و »تجربه«، هر دو، اســت. 
به این ترتیب، »دانش« فقط بخشی 
از »مهارت« اســت و »تجربه« نیمه 
دیگر و تکمیل کننده »دانش« است. 
اما آیا »درس« همان »دانش« است؟ 
خیر. دانش فراتر از درس است. منظور 
از دانــش در اینجا »آگاهی« اســت. 
ممکن است دانش آموز یا دانشجویی 
در درس خواندن خیلی وارد باشد اما 
از این بابت »آگاهی« کســب نکند. 
چطور چنین چیزی ممکن اســت؟ 
ذکر یک تشبیه می تواند در درک این 
موضوع کمک کند. تحقیقات علمی 
فروانی در کشــورهای صنعتی انجام 
شده که هم ثابت می کند و هم توضیح 
می دهد که چطور منشــی جلسات 
دادگاه ها که درحال نوشــتن یا تایپ 
همزمان مکالمات بین طرفین هستند، 
بدون اینکه چیزی از معنا و مفهوم این 
مکالمات در ذهنشان بماند، این کار را 
با دقت انجام می دهند. ضرورت شغل 
آنان ایجاب می کند که ذهنشــان را 
درگیر درک مفاهیمــی فراتر از تک 
جمله ها نکنند و فقط حواسشان این 
باشد که هیچ جمله ای را جا نیاندازند 
و با دقت بنویســند. اگر آنان زمانی را 
)حتی در حد ثانیه( صرف پیوند زدن 
معنای جمله ها به یکدیگر و فکر کردن 
به معنای کلی مکالمات کنند، دیگر از 

کارشان جا می مانند.
مشکلی که برای بســیاری از دانش 
آموزان و دانشجویان هنگام تحصیل 
پیش می آید مشــابه مشکل منشیان 
دادگاه هاست. آنان چنان درگیر مشق 
نوشــتن و تحویل تکالیف و شرکت 
در امتحانات می شــوند که ذهنشان 
مجال کمــی پیدا می کنــد معانی و 
خرده مفاهیمی را کــه آموخته اند را 

پیوند بزنند و به آگاهی تبدیل کنند.

مهارتهایروزدنیایفناوری
آیا صرفاً درس خواندن در دبیرستان 
یا در دانشگاه ما را با مهارت می کند؟ 
خیر. آیا تقصیر دانشــگاه اســت که 
فارغ التحصیلان را با مهارت نمی کند؟ 
این ســؤال جــای بحــث دارد. نظر 
شخصی من این است که خیر، فرهنگ 

آموزشی جامعه و نه صرفاً دانشگاه ها 
مسئول ترویج »مهارت آموزی« است. 
اما نیازی نیست شما منتظر مسئول و 
مقصر بمانید. هر زمان که اراده کنید 
می توانید کسب مهارت را شروع کنید 
و گامی بزرگ در راه موفقیت شــغلی 
خود بردارید. بعضی افراد خودشــان 
را گول می زنند و مســئولیت کسب 
مهارت را گردن دانشــگاه می اندازند. 
امیدوارم شما جزو این دسته نباشید. 
خودتان مســوولیت موفقیتتان را به 

دوش بگیرید.

مهارتدرصنعتآیتی
بازار کار مشــاغل حرفــه ای مرتبط 
با صنعت کامپیوتــر و اطلاعات بازار 
بزرگ و پررونقی اســت. این بازار نیز 
مانند سایر حوزه های »مهارت محور« 
تشنه متخصصانی است که در دو سه 
زمینه خاص مهارتی دارند. اما با سایر 
جویندگان کار برخورد خوبی ندارد. 
شاید بشود گفت بازارکار صنعت آی 
تی حد وســط ندارد. یا شما در صف 
بیکاران قرار می گیرید یا جزو کسانی 
هستید که به محض اینکه اراده کنید، 
بازار کار جذبتــان می کند. گروه دوم 
حتماً مهارتی دارنــد و فقط در حوزه 
مهارت خود دنبال کار می گردند. این 
افراد به طور پیوسته در حال مطالعه و 
فراگرفتن تازه های فناوری در حوزه 
تخصصی و مهارتی خود هســتند تا 
مزیت رقابتی شان را در بازارکار حفظ 

کنند.
طیــف مهارت هــا در ایــن صنعت 
بسیار گسترده اســت. مثال هایی از 
این مهارت ها چنین اند: مهندســان 
شبکه ای که با برندهای معروف مثل 
سیســکو یا هوآوی آشــنا هستند. 
متخصصان دیتابیــس اوراکل یا یک 
دیتابیس معروف دیگر. برنامه نویسان 
وب که به یک زبان خــاص مثل پی 
اچ پی یا سی شــارپ مسلط هستند. 
طراحان وب سایت که به یک سیستم 
مدیریــت محتــوا ماننــد وردپرس 
مسلط اند. کارشناسان علوم کامپیوتر 
کــه بــه علــم داده کاوی چیره اند. 
کارشناسان مسلط به دیتابیس های 

NoSQL. تخصصان بازاریابی اینترنتی 
که به ابزارهای تجزیــه و تحلیل آمار 
اینترنتــی مســلط اند. طراحــان 
سیســتم های کامپیوتر که می توانند 
در طراحی ســخت افزارهایی مانند 
رزبری پای یا دســتگاه کارت خوان 
بانکی و ده ها وسیله کامپیوتری دیگر 
مشــارکت کنند. مهندسان شبکه ای 
کــه در برپا کــردن سیســتم های 
هاســتینگ و دیتا ســنتر تخصص و 
تجربــه دارند. متخصصــان فناوری 
اطلاعات که در کار با سیســتم های 
کلاود خبره انــد. همــه ایــن افراد 
به مهارت خاصی مســلط هستند و 
همگی در بازار کار طرفدار دارند. هر 
زمان که اراده کنید می توانید کسب 
مهارت را شــروع کنید و گامی بزرگ 

در راه موفقیت شــغلی خود بردارید. 
بعضی افراد خودشان را گول می زنند 
و مسئولیت کســب مهارت را گردن 

دانشگاه می اندازند.

نگاهبازارکاربهمهارت
به تجربه ثابت شــده اســت که بازار 
کار آدم هــا را به طور غیرمحســوس 
به سه گروه تقســیم می کند و با هر 
گروه از جویندگان کار رفتار متفاوتی 
دارد: افراد شغل گرا: آدم هایی که در 
سرتاســر زندگی مهارتی ندارند ولی 
مدرک تحصیلی دارند یا ندارند. افراد 
پیشه ور: کســانی که مهارتی دارند و 
مدرک تحصیلی دارند یا ندارد. کسانی 
که ســرانجام در مقطعــی از زندگی 
خود تصمیم می گیرنــد مهارتی پیدا 
کنند، با ارتباط یا بی ارتباط با رشته 

تحصیلی شان.
افراد گروه اول کســانی هســتند که 
من تعبیر »آویزان شدن به شغل« را 
برایشان به کار می برم. کسی که آویزان 
چیزی می شود نقطه ضعفی دارد. اگر 
نقطه اتکای او را خــراب کنید – مثلًا 
کارش را از او بگیریــد – در زندگــی 
دچار بحران عمیقی می شود. این افراد 
هویتشان را با شغلشان – و نه با دانش 
و مهارتشان – تعریف می کنند. داشتن 
یا نداشــتن مدرک تحصیلی تفاوت 
محســوس و معنی داری در »شغل 
گرایی« ایجاد نمی کند. در هر صورت 
انســان آویزان مانند ریسمان است و 
از پاره شــدن آن بیمناک. این افراد 
مشتریان اصلی آگهی های استخدامی 
هستند و وقتی کارشــان را از دست 
می دهند در صف نخســت اعتراض و 

اعتصاب هستند.
افراد گروه دوم کســانی هستند که 
بنگاه های کاریابی در بــه در آن ها را 
جستجو می کنند. بعضی کارشناسان 
کاریابــی این گــروه از آدم هــا را به 
گوهرهای کمیاب تشــبیه می کنند. 
معمولاً شــرکت ها دنبال ایــن افراد 
هســتند و اصطلاحاً »آن هــا را روی 
هوا می زنند«، یعنی زود شکارشــان 
می کنند. این افراد هیچ وقت بی شغل 
باقی نمی مانند، حتی یک ماه هم بیکار 

نیســتند. اصلًا بازار کار به آن ها امان 
نمی دهد بیکار بمانند. تا بیکار شوند 
فوراً توســط کارفرمای بعدی شکار 
می شــوند. حتی بعضی از بنگاه های 
کاریابی در کشــف کارمندان ماهری 
که »در آستانه استعفا از شغلی فعلی« 
هستند، شامه های بسیار قوی دارند. 
البته افراد گروه دوم خود به دو دسته 
تقسیم می شــوند. کسانی که مدرک 
تحصیلی مرتبط با مهارتشــان دارند 
»افراد طلایی« هستند و درآمدشان 
از همه بالاتر اســت. آن ها که مدرک 
تحصیلی متناسب با مهارتشان ندارند 
»کاردان هــای نقره ای« هســتند و 

درآمد کمتری دارند.
افراد گروه سوم را باید »کارشناسان 
برنزی« نامید. این گروه سرانجام در 
مقطعی از زندگی خــود به اهمیت و 
راز موفقیت در »بــازی مهارت« پی 
می برند. متوجه می شوند که تا پیش 
از این، از زندگی »بــازی خورده اند« 
و »بازیچه بــازار کار« شــده بودند. 
اما خوشحال اند که ســرانجام افسار 

زندگی شان را به دست گرفته اند.
شــما جزو کدام گروه هســتید؟ اگر 
جزو گــروه دوم هســتید و مهارتی 
دارید، »پیشــه ور« هســتید و یک 
»حرفه« دارید. خوشــحالیم که راز 
موفقیت شــرافتمندانه در بازار کار را 
یافته اید. اگر جزو گروه سوم هستید، 
به شما تبریک می گوییم. بالاخره لم 
این »بازی« زندگــی را هم آموختید. 
کاش زودتر می دانســتید. اما ایرادی 
ندارد. ماهی را هروقت از آب بگیرید، 
تازه اســت. از این پس زندگی شغلی 
شما در مسیر دلخواهتان قرار خواهد 
گرفت. اما اگر احیاناً در گروه اول قرار 
دارید، هنوز گوهر وجودتان را کشف 
نکرده اید. هنــوز از بــازار کار مدال 
نگرفته اید. شــاید به این »بازی« باور 
ندارید. شاید هم به »شغل« که دارید 
قانع اید. امیدواریم حداقل برای کسب 
مدال برنز تلاش کنید و برایتان آرزوی 
موفقیت داریم. حتماً ماهنامه شبکه را 
در ماه های آینده دنبال کنید تا درباره 
اهمیت کســب »مهارت« در زندگی 

یک کارشناس بیشتر بدانید.

»دانش«فراتراز
»درس«است.
وقتصحبتاز
کسب»مهارت«
است،منظوراز
»دانش«همان
»آگاهی«است.

ممکناست
دانشآموزیا
دانشجوییدر
درسخواندن

خیلیواردباشد
اماازاینبابت

»آگاهی«کسب
نکند.بدون
»آگاهی«در

هیچفنوهنری
»مسلط«و

»ماهر«نخواهیم
بود.
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